




45 adet villa
Kurtuluş mah. evak rezidans yanı

144 adet 3+1  ve  4+1 daireler
Kurtuluş mah. 295 sk. gümüş çayı üzeri
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İnşaat sektörü, bir yandan astronomik rakamlara 
ulaşan konut fiyatları, bir yandan da güvenli bir 

barınma imkanı sağlayıp sağlamadığı yönünde giderek 
artan kuşkularla son dönemde herkesin gündemine 

oturdu. Sektörün içinde bulunduğu sorunları ve 
Salihli’deki durumu mercek altına aldık.

Gözler inşaat sektöründe

Konuta olan talep, artan nüfusa, farklı beklentilere, değişen 
ihtiyaçlara ve teknolojik gelişmelere paralel olarak sürekli bir 
artış grafiği izliyor. 

Salihli’de inşaat sektörü genelde hareketli bir görünüm 
içindeyken, özellikle son bir- iki yıldır inşaat malzemelerinde 
meydana gelen ve bazı kalemlerde üçe- dörde katlanma şeklinde 
seyreden fiyat artışlarıyla son aylarda biraz daha durgun bir hale 
büründü.

6 Şubat’ta meydana gelen Kahramanmaraş merkezli yıkıcı 
depremler, inşaatların bina yapım tekniklerine uygun yapılıp 
yapılmadığı konusunu gündemin ilk sıralarına taşıdı. Odakta 
olan bu konu dergimizin bu sayısının da konusunu oluşturdu.

Salihli’de inşaat sektörünün durumunu, müteahhitler, inşaat 
mühendisleri ve diğer sektör temsilcilerinden dinledik. Bir 
yandan yüksek maliyetlerle baş etmeye çalışan sektörün pek çok 
sorunla karşı karşıya olduğunu gördük. 

Sorunların başında maliyet artışları yer alıyor. Özellikle 
inşaatın temel kalemleri olan demir, çimento, hazır beton, cam, 
alüminyum, tuğla gibi malzemelerde meydana gelen yüzde 
100’ün üzerindeki artışlar, özellikle temelden yapılan konut 
satışlarında müteahhitlerin maliyet-kar oranlarında sapmalara 
neden oluyor.

Müteahhitleri en çok zorlayan konuların bir diğeri de otopark 
zorunluluğundan kaynaklanıyor.Otoparkı olmayan binalarda   
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1,5 km çapında bir otopark yeri gösterilmesi mecburiyetinin 
pratikte uygulanabilir olmadığı görüşü ısrarla vurgulanıyor.

Bunun yanı sıra usta yetişmemesinden, inşaatlarda 
çalıştıracak eleman bulunamamasından, elektrik, su, internet ve 
doğalgaz bağlantılarının uzun sürmesinden de yakınılıyor.

İnşaat sektörünün durgun olduğu şantiyelerin azlığından da 
anlaşılabiliyor. Salihli’de ağırlıklı olarak Kurtuluş Mahallesi’nin 
“Cephanelik” olarak isimlendirilen kesimi ve KİPA bölgesi 
olmak üzere topu topu 20 ile 30 kadar yerde yeni inşaat projesinin 
yapımı devam ediyor. 1+1 tipindeki konutlar 700 bin TL, 4+1 
daireler ise 4 -5 milyon TL’ye satışa sunuluyor.

Şefaat Karabulut- Karabulut Mimarlık ve İnşaat
1990 yılından bu yana inşaat işinin içindeyim. Salihli’de 

çok inşaata imza attım. Şu anda iki proje üzerinde çalışıyorum. 
Biri Organize Sanayi Bölgesi’nde Kösemed’in ikinci etaptaki 
fabrikası, diğeri de Şehrazat Konakları. Hacıbektaşlı mahallesinin 
yakınında 23 adet tripleks villadan oluşan sitenin projesi bitti. 
Yapımına başlayacağız. 

Ben yapı denetimi değil, vicdani denetim olduğuna 
inanıyorum. İnşaat işi sadece denetim kontrol mekanizması ile 
yürümez. Yapan kişilerin mutlaka ehil olmaları gerekir.  Önüne 
gelen herkes müteahhit olmamalı. Müteahhitlik belgesi önüne 
gelene verilmemeli. Nasıl ki herkes avukat, mali müşavir, doktor 
olamıyorsa, müteahhit de olamamalı. Bu işe basit bir ticaret 
erbabı gözüyle bakılmamalı. Her şeyin başı eğitim, yani eğitim 
şart.  

Daniş Tavas- Daniş İnşaat
1990 yılından bu yana Salihli’de inşaat sektöründe faaliyet 

gösteriyoruz. İşimizi çok ciddiyetle yaptık ve kendimize burada 
iyi bir yer edindik. Şimdiki yeni projemiz Salihli’nin yeni çekim 
merkezi olacağına inandığımız Doğa Koleji yakınındaki alanda 
yükselecek. 2 buçuk kattan oluşan 29 müstakil daire yapacağız. 
Bunun haricinde artı bir 8 dairelik bir inşaatımız daha var. 

Oğlumuz Fırat Tavas da mimarlık okudu ve onunla daha 
da güçlendik. Diğer oğlumuz Meriç Tavas’ın da yakında bize 
katılmasını bekliyoruz. 

Konut işi Türkiye’de bitmez. Barınma temel ihtiyaçtır ve 

yapılan inşaatların alıcısı her zaman bulunur. Ama sektörümüz 
ağır darbeler alıyor. Enflasyon sebebiyle alım gücü sürekli 
azalıyor. Üstlendiğimiz riskler çok fazla. Ekonomiyi çok 
yakından takip etmemiz gerekiyor. 

Erhan Yalçınkaya - Yalçınkaya Kapak Amb. Plast. AŞ -
Firmamızın temelleri Salihli’de yaklaşık 50 yıl önce atıldı. 

Genç ve dinamik bir ekiple kaliteli hizmet anlayışından ödün 
vermeden çalışmalarımızı sürdürüyoruz. Markalaşmaya ve 
kaliteye önem veriyoruz.

Büyüme odaklı üretim anlayışı kapsamında Salihli OSB’nin 
2. etabında ikinci fabrikanın hazırlıklarını sürdürüyoruz. “Akıllı 
fabrika” projesi kapsamında güneş panelleriyle kendi enerjisini 
üreten üretim tesisi modelini hayata geçireceğiz.

Firmamız 48 yıl önce babamız Doğan Yalçınkaya tarafından 
mobilya imalatına yönelik olarak kuruldu. Bugün, Salihli’nin 
yanı sıra çevre ilçeler ile İzmir, Manisa, İstanbul, Kocaeli gibi 
illerdeki hedef pazarlara ulaşarak geniş bir networke sahip olduk.

Üniversite eğitimini Afyon Kocatepe Üniversitesi İşletme 
Bölümü, kurumsallık ve yöneticilik eğitimlerini ise Koç 
Üniversitesi’nde aldıktan sonra bayrağı babamızdan teslim 
aldık. Salihli Sanayi Sitesi’nde toptan ve perakende, Yeşilova 
Mahallesi’ndeki tesislerimizde ise mobilya, dolap kapağı, oda 
kapısı ve plastik ambalaj üretimine yönelik faaliyet gösteriyoruz. 
Aynı zamanda orman ürünleri alanında Yıldız Entegre Bölge 
Bayisiyiz.

Çok yakın bir zamanda İzmir’de de şubemizi açarak 
markalaşma yolunda önemli bir adım daha atacağız. İş 
ortaklarımızın hiç birini kriz dönemlerinde mağdur etmedik ve 
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fırsatçılık yapmadık. Karşılıklı olarak çıkarlarımızı korumaya 
devam ediyoruz.  Kısacası bizler iş ortaklarımıza, özellikle kriz 
dönemlerinde yağmurda şemsiye veren bir anlayışla destek 
oluyoruz.

Hasan Engin- Ata İnşaat
2005 yılından bu yana inşaat sektöründeyim. 2013’ten beri 

Ata İnşaat ünvanıyla şirket olarak faaliyet gösteriyorum.  2013 
yılında Kentsel Dönüşüm Yasası kapsamında riskli binaların 
tespiti ile ilgili Çevre ve Şehircilik Bakanlığı tarafından 
Salihli’de lisanslandırılmış ilk firmayım.

Genel betonarme, çelik projelendirme ve uygulama 
işleri yanında; binaların deprem dayanım performansının 
değerlendirilmesi ve güçlendirilmesi alanlarında ve 2019 
yılından bu yana Türkiye Bina Deprem Yönetmeliği’nde zorunlu 
olarak Geoteknik alanda istenen zemini problemli inşaatlarda 
Sahaya Özgü Tepki analizi yapımı ve Jetgrout, fore kazık vb. 
uygulamaları ile zeminlerinin iyileştirilmesi alanların da faaliyet 
göstermekteyim. 

Geoteknik üst dalında yüksek lisansımın olması hasebiyle 
Salihli ile birlikte İzmir, Aydın, Bursa, Çanakkale, Kuşadası 
bölgelerinde de problemli zeminlere sahip inşaat sahalarında 
bu hizmetleri veriyorum. Bunun yanında inşaat faaliyetlerimiz 
firma olarak yap-sat alanında, butik iş bakış açısıyla gerek 
projelendirme aşamasında, gerekse imalatların yerinde 
“uygulama ve denetimi” aşamasında Türkiye Bina Deprem 
Yönetmeliği’ne birebir uyumlu olarak devam ediyor.

Murat Görücü - Huzur İnşaat 
Firmamız 2013’te kuruldu. Şu anda Sağlık Mahallesi’nde 

iki tane inşaatımız devam ediyor. Daha önce Kurtuluş Mahallesi 
ve Çınarlı’da 200 daire yaptık. 

Bürokrasi çok yavaş ilerliyor. Maski ve Gediz Elektrik 
aboneliği için aylarca beklememiz gerekiyor. İnşaat 
malzemelerine gelen yüksek oranlı zamları fiyatlara yeterince 
yansıtamıyoruz. Özellikle temelden satışlarda fiyatı tutturmak 
zor. 

Diğer bir sorun da işçi bulma konusunda yaşanıyor. 
Yevmiyeler 500 ile 600 TL arasında değişiyor. Ayrıca usta 

yetişmemesi de ileriye yönelik bir potansiyel sorun. Usta 
yetişmiyor. İleride inşaatlarda çalıştıracak adam bulamayacağız.

Maliyet artışlarını daire fiyatlarına tam olarak 
yansıtamıyoruz. Bir inşaatın ortaya çıkması 18 ay sürüyor. Fiyat 
artışlarını öngöremiyoruz. 3+1 daireyi 2 buçuk milyon TL’ye 
satar mıyız diye düşünürken, bitirdiğimizde maliyetler bunu 
çoktan geçmiş oluyor. Tuğla fiyatı 6-7 ayda yüzde 100, çimento 
2 ayda yüzde 50, beton 6 ayda yüzde 50 arttı. 

Ahmet Demir - MRT Ayyıldız İnşaat 
2014 yılından bu yana faaliyetteyiz. Gümüşçay civarında 

2 blok halinde bir inşaatımız var. Bugüne kadar Salihli’de 
200’ün üzerinde daire yapıp sattık. Kipa civarında, Yeşilyurt 
mahallesi ağırlıklı olarak inşaat yapıyoruz. Bana göre en önemli 
sorun eleman. Eleman ihtiyacı çok fazla. Asgari ücrete zam 
yapıldıktan sonra yevmiyelerde düzenleme yaptık. Son bir 
yılda günlük ücretleri birkaç kez arttırmak zorunda kaldık. Biz 
de bu maliyetleri ister istemez bina dairelerin satış fiyatlarına 
yansıtıyoruz. 

Yapı Denetim firmalarıyla da sorun yaşıyoruz. Betoncuyu 
ayarlamak zor oluyor. Hepsini uygun bir zamanda ortak noktada 
buluşturmak sorun.

Maliyeti en çok artan kalem beton oldu. 1 buçuk yıl önce 
250 TL’den aldığımız betonun metreküpü şu anda 1300 TL. Kalıp 
ve işçilikte fatura gösteremememiz de bizim dezavantajımıza. 

İnşaatta piyasa durgun. Şu anda faaliyette olan şantiyelere 
bakın, ne kadar az iş yapıldığı anlaşılır. Arsa yok. Otopark 
yönetmeliği de bizi zorluyor. 1 km uzağa otopark şartı konuyor. 
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Fuat Söylemez - Doruk İnşaat 
2015 yılına kadar Söylemez kardeşler olarak birlikte 

çalışıyorduk. Bu tarihten itibaren ayrıldık. Söylemez İnşaat- 
Ürfan Söylemez, KFS İnşaat Fuat Söylemez ve Doruk İnşaat 
da Fikret Söylemez olarak ayrıldık. 1989 yılından bu yana 
Salihli’de yapı malzemeleri dükkanıyla işe başladık ve şu anda 6 
kardeşin 4’ü kendi inşaat şirketiyle işe devam ediyor. 

KFS olarak 23. inşaatımızı yaptık. 200’den fazla daire 
ediyor. 1+1, 2+1, 3+1 tipinde daireler inşa ediyoruz. 

Şu anki sistemde müteahhidin sorumluluğu yok. İnşaatlar 
müteahhidin vicdanına bırakılıyor. Üç kattan fazla yapılmamalı 
diye düşünüyorum. Yapılaşma dikey değil de yatay şekilde 
olmalıdır. Teminat bina bitinceye kadar değil, 10 yıl süreli 
olmalı. Binanın karkasının sağlam olması çok önemli. 

Ürfan Söylemez - DS Hazır Beton
1994 yılından bu yana toplam 1200 daire yaptık. 30 okul, 10 

öğrenci yurdu, DSİ binası, Salihli öğretmenevi binası, Hayvan 
Pazarı, Gümüşçay köprüsü gibi pek çok projeyi hayata geçirdik. 
Şu anda Borsa İstanbul Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi’nin 
bahçesinde kapalı spor salonu inşaatını yürütüyoruz. 

Sadece Salihli değil, Manisa’nın diğer ilçelerinde de kamu 
binaları, köprüler, sağlık birimleri, okul binaları inşaatları 
yaptık. Akhisar, Turgutlu, Borlu’da pek çok resmi iş aldık ve 
tamamladık. 

Fikret Söylemez - KFS İnşaat
Kardeşler olarak farklı şirketler kurduktan sonra, Doruk 

İnşaat olarak bugüne kadar 18 ayrı projede 150 civarında daire 
inşa ettik. Çoğunlukla 4+1 şeklinde ve üst segmentte daire 
inşaatına ağırlık veriyoruz. 

İnşaatı yaparken, öncelikle yerini çok titiz bir şekilde 
seçiyoruz. Mevki bizim için çok önemli. Malzemelerde kaliteye 
çok dikkat ediyoruz. Şu anda elimizde satılmamış daire kalmadı. 
Eski binaların yenilenmesi konusunda imkan sunulması 
gerektiğine inanıyorum. Belediye bazı yükümlülükleri 
üstlenmeli. 

Sergen Batur - Korupark Villaları 
Kurtuluş Mahallesi’nde su deposunun yanında yer alan 

Korupark Villalarını Batur İnşaat, Deniz İnşaat ve Emniyet 
İnşaat olarak yürütüyoruz. 45 villadan oluşuyor. 2021 Ağustos 
ayında başladık ve yüzde 95’i tamamlandı. 

Batur İnşaat, 2011 yılından bu yana faaliyette. 250 konut 
yaptı. Müşteri bulma konusunda sıkıntı yaşamıyoruz.

Mehmet Emin Deniz - Deniz İnşaat 
1994 yılından bu yana inşaat sektöründeyiz. Babadan bu işi 

devraldık. Bugüne kadar 500’e yakın daire yaptık. 2021 ile 2022 
yılları arasında 130 daire yaptık. Satmakta şimdiye kadar çok 
sıkıntı yaşamadık. 12 daire var şu anda hazırda (8 Şubat 2023). 

Maliyet artışları bizi zorlamaya başladı. Otopark 
yönetmeliği, dükkan olan yerlerde sıkıntıya sebep oluyor. 
Bunların yanı sıra eleman bulmakta da sorun yaşanıyor. Usta ve 
kalfa bulmak çok zor. Bir ustanın yevmiyesi 600 TL oldu. Çok 
kötü bir dönemden geçiyoruz.

Salih Bilbay - Bilbay İnşaat
Salihli’de konfeksiyon sektöründe faaliyet gösterirken, 9 yıl 

önce inşaat sektörüne geçiş yaptım. Kendi evimin müteahhitliğini 
yaptıktan sonra, bu sektöre girmeye karar verdim. Bu zamana 
kadar 180 daire tamamladım. Eskicami’de, Kurtuluş’ta, Sağlık 
Mahallesi’nde inşaatlar yaptım.

10 dairelik bir proje üstünde çalışmalarım sürüyor. 6 ay oldu 
ama hala bürokratik sebeplerden dolayı projeyi çıkaramadım. 
Maliyetler çok yükseldi. Buna karşılık alım gücü düştü. Krediler 
yüksek.

Bana göre bir inşaatta müteahhitlerinin sorumluluğu yoktur. 
Yapı denetim firmalarının ve belediyelerin sorumluluğu vardır. 
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Salihli TSO’da bir araya 
gelen müteahhitler bir yandan 

ilçenin yapı stoğu hakkında 
değerlendirmelerde bulunurken, 
diğer yandan depreme dayanıklı 

binalar için neler yapılabileceğini 
tartıştı. 

Müteahhitler, sorunlarına çözüm aradı

Salihli Ticaret ve Sanayi Odası’nın 
bir gelenek haline getirdiği sektörel anket 
çalışmaları çerçevesinde müteahhitlik 
sektörü incelendi. Birebir ziyaretlerle 
doldurulan anketlerin değerlendirmesi için 
de Salihli TSO’da sektör temsilcilerinin 
ve paydaş kurumların yetkililerinin 
katılımıyla bir toplantı düzenlendi.

Değerlendirme toplantısına Oda 
üyesi müteahhitlerin yanı sıra Salihli 
Belediyesi İmar İşleri Müdürü Mert 
Sönmezer, SGK Müdürü Canan Aldağ, 
AKSA Enerji Müdürü Erdem Eren, 
MASKİ şefi Tuğrul Kaçar, Gediz Elektrik 
yetkilisi Servet Dinç, Telekom yetkilileri 
Oktay Özcan ve Mustafa Çümen ile İnşaat 
Mühendisleri Odası Salihli Temsilcisi 
Hasan Engin de katıldı.

Salihli TSO Yönetim Kurulu Başkanı 
İbrahim Yüksel, Kahramanmaraş ve civar 
illerde yaşanan deprem afetinin binaların 
sağlamlığı konusunu gündeme getirdiğini 
ve bütün gözlerin müteahhitlik sektörüne 
çevrildiğini belirterek yaptığı açış 
konuşmasında, incelemek için tesadüfen 
seçilen bu sektörün depremle birlikte 
ülkenin gündemine oturduğuna işaret etti. 

On binlerce insanın hayatına 
mal olan ve yüzbinlerce insanın evsiz 
kaldığı depremin sorumlusunun sadece 
müteahhitler olmadığını, bilgisizliğin 
yanı sıra denetimsizliğin de sorgulanması 
ihtiyacının ortaya çıktığını vurguladı. 

Salihli’de faal olarak inşaat yapan 
müteahhitlerin katılımıyla yapılan anket 
değerlendirme toplantısında sektör 
mensuplarının en önemli sorunlarından 
birinin otopark yönetmeliğinden 

kaynaklandığı ortaya çıktı. Sektör 
temsilcilerinin bir diğer sorununun ise 
kalifiye eleman sıkıntısı olduğu belirlendi. 
Toplantıda inşaat sektöründe özellikle son 
2-3 yıl içinde demir, beton, cam, PVC, 
alüminyum ve işçilik gibi astronomik 
orandaki zamların büyük sorunlara neden 
olduğu konusu üzerinde de duruldu.

Salihli Belediyesi İmar İşleri 
Müdürü Mert Sönmezer, otopark 
yönetmeliğinden kaynaklanan sıkıntının 
farkında olduklarını ve bu konuda 
neler yapılabileceğini araştırdıklarını 
ifade etti. Sönmezer, Salihli’de yeni 
binaların yapımında belediyenin riskli 
bölgelerde zemin iyileştirmesine yönelik 
uygulamalarının çok yerinde olduğuna ve 
bu nedenle ilçede yapılan binaların risk 
katsayısının düşük olduğuna vurgu yaptı.

İki buçuk saat süren toplantıda 
müteahhitler karşılaştıkları sorunlar 
hakkında belediyenin yanı sıra Gediz 
Elektrik, SGK, Telekom, Aksa Enerji 
ve MASKİ yetkililerine uygulamada 
karşılaştıkları sorunları anlatma imkanı 
buldu. Sorunların ve aksaklıkların 
giderilmesi konusunda ortak kararlar 
alındı.

Yapı denetiminin havuz sistemiyle 
il genelinde yapılmasının efektif 
olmadığı, bunun için bölgelere ayırarak 
uygulama yapılmasının daha verimli 
olacağı konusunda görüşler dile getirildi. 
Sorunları içeren raporun ilgili kurumlara 
iletilmesi ve inşaatlarda çalışan usta 
ve işçilere eğitim verilmesi gerektiği 
konusunda fikir birliğine varıldı. 
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Kahramanmaraş merkezli yıkıcı 
depremde zarar gören binalarda 

yapılan yanlışlar, Salihli TSO’da 
sektör temsilcilerinin katıldığı 

bir konferansta bölgeden çekilen 
görüntülerle anlatıldı. Toplantıya 

mühendisler, mimarlar, 
müteahhitler, oda başkanları, 

belediye yetkilileri ve inşaat 
ustalarının yanı sıra evlerinin 

dayanıklılığından endişeli olan 
pek çok kesimden yoğun katılım 

sağlandı.

Salihli’de
deprem konferansına yoğun ilgi

İnşaat Mühendisleri Odası Salihli 
Temsilcisi İnşaat Yüksek Mühendisi 
Hasan Engin, on binlerce kişinin can 
verdiği Kahramanmaraş depremi sonrası 
bölgede yaptığı incelemeleri Salihli 
Ticaret ve Sanayi Odası’nda düzenlenen 
toplantıda anlattı. 

Konferans öncesi bir açış konuşması 
yapan Salihli TSO Yönetim Kurulu 
Başkanı İbrahim Yüksel, 6 Şubat’ta 
yaşanan afetin büyük bir yıkıma ve 
binlerce can kaybına neden olduğunu 
belirterek, yaraların sarılması için 
topyekün bir dayanışma ve yardımlaşma 
çabası içine girildiğini kaydetti. Yüksel, 
“Acımız büyük ama bu yarayı hep birlikte 
saracağız. Yanlışlarımızı görüp, bir daha 
bunları tekrar etmemek için gerekli 
önlemleri alacağız” dedi.  

Salihli Belediyesi İmar İşleri Müdürü 
Mert Sönmezer’in de katıldığı konferansa 
inşaat sektörü temsilcilerinin yanı sıra 
kadınların da aralarında yer aldığı pek 
çok farklı kesimden yoğun bir katılım 
sağlandı.

“Kahramanmaraş Depremlerinin 
Yapılarda Meydana Getirdiği Hasarlar: 
Nedenleri ve Alınması Gerekli Önlemler” 
konferansında, bir grup akademisyenle bir 
hafta boyunca yaptıkları incelemelerin çok 

çarpıcı olduğunu anlatan İnşaat Yüksek 
Mühendisi Hasan Engin, yaşananlardan 
ders çıkarılması ve yapılan hataların 
tekrarlanmaması dileğinde bulundu.

Deprem yönetmeliklerinin her yıkıcı 
depremden sonra yenilendiğini fakat 
zamanla öneminin unutulduğunu ifade 
eden Hasan Engin, deprem nedeniyle 
yaşanan yıkım ve can kayıplarının 
sebebinin bilgisizlik ve denetimsizlik 
olduğu görüşünü savundu. 

İnşaat yapımında uygulanan 
yanlışlıkları, depremden zarar gören 
konutlardan çektiği videolar eşliğinde 
açıklamalı olarak aktaran Engin, 

örneklerle yapılan yanlışları gösterdi.
Adıyaman Gölbaşı’nda zemin 

sıvılaşması nedeniyle sapasağlam 
binaların yan yattığını ve bu örneklerin 
zeminin sağlamlığının önemini bir kez 
daha gösterdiğini vurgulayan Engin, 
Salihli’nin bazı bölgelerinin de buna 
benzer özellikler gösterdiğine dikkat 
çekerek şu bilgileri verdi:

“Gölbaşı’nda gördüğümüz örnekler, 
zemin iyileştirmesinin toprağa para 
gömmek olduğu şeklindeki kanının ne 
kadar yanlış olduğunu gösterdi. Salihli’de 
de Kocaçeşme, Mithatpaşa, Dedetaşı 
bölgesinde zemin suyu yüksek, Gölbaşı 
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örneğindeki gibi. Salihli’de eski belediye 
başkanı Mustafa Uğur Okay zamanından 
beri riskli bölgelerde zemin iyileştirmesine 
yönelik çok isabetli bir uygulama 
yapılıyor. Bu da bize iyi ki şimdiye kadar 
bunu uygulamışız dedirtiyor. Zemini 
sağlamlaştırmaya yönelik uygulamalara 
ödün vermeden devam etmeliyiz.”

Engin, Adıyaman, Hatay ve 
Kahramanmaraş’ta üst katları sağlam 
olduğu halde, temelde yapılan bazı 
yanlışlar ve ihmaller nedeniyle 

kullanılamaz hale gelen binalardan 
örnekler vererek, ustaların demir bağlama 
ve hazır beton dökme işlemlerinin yetkili 
mühendisler ve müteahhitler tarafından 

yakından takip edilmesi gerektiğinin de 
ısrarla altını çizdi.

Depremde çok katlı binaların 
yıkılma anlarının yanı sıra enkazlardan 
çekilmiş video görüntüleri katılımcıları 
duygulandırdı. Bir haftalık incelemeden 
sonra deprem bölgesinden büyük 
deneyimler ve çarpıcı örneklerle ayrılmış 
olan Engin, soru yağmuruna tutuldu.

Konferanstan sonra Salihli TSO’nun 

Şubat ayı meclis toplantısında Hasan 
Engin, Meclis üyelerine yönelik de 
ayrı bir sunum gerçekleştirdi. Meclis 
toplantısında ayrıca Jeoloji Mühendisi 
Osman Vural da kendi ihtisas alanı ile 
ilgili depremde yaşanan yıkımın sebepleri 
hakkında üyeleri bilgilendirdi. Vural, 
Salihli’deki fay hatları ile ilgili detaylı 
bilgi verdi.

  Art arda meydana gelen iki büyük 
depremle binlerce kişi yaşamını yitirirken, 
on binlerce insan da evsiz kaldı. Akdeniz 
Doğu ve Güneydoğu Anadolu’da bulunan 
11 ili kapsayan geniş bir coğrafyayı 
etkileyen yıkıcı sarsıntılar nedeniyle 
mağdur olan depremzedelerin yardımına 
ülke çapında düzenlenen kampanyalarla 
yardımlar ulaştırıldı.

Salihli’nin duyarlı halkı da farklı 
kanallarda örgütlenerek en çok ihtiyaç 
duyulan malzemeleri tedarik etmek için 
seferber oldu. Kaymakamlık bünyesinde 
başlatılan kampanyaya destek vermek için 
meslek odaları ve iş dünyası temsilcileri 
bir bütçe oluşturarak, en çok ihtiyaç 
duyulan malzemeleri temin etmek için bir 
komisyon kurdu. 

Salihli Ticaret ve Sanayi Odası’nda 
düzenlenen toplantıya Salihli TSO 

Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim Yüksel, 
TSO Meclis Başkanı Süleyman Oral, 
Esnaf ve Sanatkarlar Kooperatifi Başkanı 
Erdal Tunca, Ziraat Odası Başkanı 
Cem Yalvaç, Ticaret Borsası Başkanı 
Yetiş Aksoy, Şoförler ve Otomobilciler 
Odası Başkanı Samet Balgönül, Madeni 
Sanatkarlar, Marangozlar, Bakkallar, 
Kahveciler, Terziler ve Tuhafiyeciler, 
İnşaat Sanatkarları, Lokantacılar, 
Berberler, Kunduracılar, Elektrikçiler, 

Manavlar odalarının başkanlarının yanı 
sıra, İnşaat Mühendisleri, Mimarlar ve 
Makine Mühendisleri temsilcileri de 
katıldı. 

Meslek odalarının başkanları ve 
temsilcileri, odaların temsilcilerinden 
kurulan komisyonla ürün 
alımlarının gerçekleştirilerek, Salihli 
Kaymakamlığı’na ulaştırmak için 
koordineli bir çalışma yürütme kararı aldı. 

Deprem bölgesine yardım için tek yürek
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Ülkemizde son yüzyılda meydana 
gelen 7 büyüklüğü ve üzerindeki depremler 
içinde, 27 Aralık 1939 tarihinde meydana 
gelen 7.9 büyüklüğündeki Büyük Erzincan 
depreminden sonraki en büyük iki deprem 
olarak kayıtlara geçen 7.7 büyüklüğündeki 
Kahramanmaraş (Pazarcık, 6 Şubat 
2023 saat 04:17) ve 7.6 büyüklüğündeki 
Kahramanmaraş (Elbistan, 6 Şubat 2023 
saat 13:24) depremleri maalesef geride 
çok büyük yıkım ve acı bıraktı. Kurtuluş 
savaşında verdiğimiz şehit sayımız, 
Çanakkale savaşında verdiğimiz şehit sayımız ve kırk yıldır 
teröre verdiğimiz can kayıplarımızın toplamından çok daha fazla 
insanımızı Kahramanmaraş depremlerinde toplam 102 saniyede 
kaybettik..!

Mühendislik bilgimiz ve imalat teknolojimiz her ne kadar 
gelişse de, yönetmeliklerimiz belirli sürelerde bir ne kadar 
yenilense de her yeni depremde binaların yıkım şekli maalesef 
aynı şekilde değişmeden devam ediyor. Kanımca sorunun 
kaynağı “Bilgisizlik ve Denetimsizlik”..!

Bu depremde de bölgede yaptığımız incelemelerde 
binalarda daha önceki depremlerde karşılaştığımız yıkım ve 
hasar şekillerinin hemen hemen aynısıyla karşılaştık. Bu hasar 
şekillerini genel olarak; Zemin Sıvılaşmasına bağlı hasarlar, 
Sargı (Etriye) koşulunun sağlanamamasına bağlı hasarlar, 
kalitesiz beton kullanımına bağlı hasarlar, projedeki tasarım 
hatalarına (Asmolen döşeme tercihinde edilen ısrar, perde kolon 
kullanılmaması, kısa kolon hasarı v.b.)  bağlı hasarlar, binalarda 
inşaat sonrası kullanım sırasında yapılan kolon kiriş kesme/
kaldırma v.b. dan kaynaklanan hasarlar şeklinde kategorize 
edebiliriz. 

 Bu hasar şekilleri içinde en önemlileri arasında 
sayabileceklerimden bir tanesi zemin sıvılaşmasına bağlı 
oluşmuş hasarlardır. Özellikle Gölbaşı ve İskenderun da meydana 
gelen zemin sıvılaşmaları sebebiyle binaların çoğu üst yapı 
bütünlüğü olduğu gibi korunduğu halde dönme, yan yatma ve bir 
metreye varan mertebelerde oturmalar sebebiyle kullanılamaz 

duruma gelmiştir. Bu bölgelerdeki zemin 
yapısı ve yeraltı su seviyesi Salihli ’de 
demiryolu hattı altı ile İzmir-Ankara 
karayolu hattı altında kalan Atatürk, 
Dedetaşı, Zafer, Mithatpaşa, Kocaçeşme, 
Eskicami mahallelerindeki zemin yapısına 
çok benzerlik göstermektedir. 2018 yılında 
Türkiye Bina Deprem Yönetmeliğine giren 
ancak Salihli de halihazırda 2013 yılından 
beri zaten yapıla gelen bu uygulamanın 
ne kadar yerinde ve doğru bir iş olduğunu 
bize Kahramanmaraş merkezli depremler 

bir kez daha göstermiştir. Zemin iyileştirme uygulamasının 
doğru yapılıp yapılmadığının yerinde yapı denetim firmalarınca 
kontrolü de ayrıca hayati öneme haizdir. 

Zemin Sıvılaşmasına bağlı binalarda meydana gelen 

dönme, yatma ve oturmaya hasarları
Binalarda gözlemlediğimiz yıkım yada ağır hasara 

sebebiyet veren diğer bir tür hasar da Sargı (Etriye) 
koşununun sağlanamamış olmasına bağlı hasarlardı. Deprem 
Yönetmeliğimizce yapılarımızda toptan göçme olmaması için 
deprem esnasında sünek davranış göstermesi istenir. Binalar, bu 
sünek davranışı ancak ve ancak Sargı(Etriye) koşulunun “yeterli 
uzunlukta, yeterli sıklıkta ve 135 derece kancalı” olarak teşkil 
edilmesiyle gösterebilirler. Böyle sargı koşulu uygulanmamış 
binalarda depremde etriyelerin nasıl görevini yapamadığını ve 

Kahramanmaraş Depremlerinin Binalarda Meydana 
Getirdiği Hasarlar ve Nedenleri

İnşaat Yüksek Mühendisi
Hasan Engin

İnşaat Mühendisleri Odası Salihli Temsilcisi
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kolayca açıldıklarını, boy demirlerinin açılan bu etriyelerden 
dolayı nasıl burkulduğunu ve betonun ezildiğini bu depremde 
bir kez daha tecrübe ettik. 

Kolonlarda Sargı(Etriye) koşulunun sağlanamamasına 
bağlı binalarda meydana gelen hasarlar

Binalarda gözlemlediğimiz yıkım yada ağır hasara 
sebebiyet veren diğer bir tür hasar da Kalitesiz beton kullanımına 
bağlı (vibratör kullanılmadığı için iyi yerleştirilmemiş, döküm 
sırasında gereğinden fazla su kullanıldığı için dayanımını 
kaybetmiş, döküm sonrasında sulanıp bakımı yapılmadığı için 
yanmış, erken kalıp söküldüğü için özelliğini yitirmiş beton) 
hasarlardı. Bu konu ile olarak uygulayıcı meslek gurupları 

(Usta, Taşeron, Müteahhit) ve yapı denetimde görevli inşaat 
mühendisleri kaliteli betonu teşkil edebilmek adına; eğilmeye 
çalışan elemanlarda (Kiriş-Döşeme) betonun %70 dayanıma 
ulaştığı kabul edilen zamana kadar (bu süre teorikte 7 gün, 
Pratikte 10-12 gün kabul edilir) betonun hem su ile bakımının 
yapılmasını hem de betonun kalıpta tutulmasını mutlaka 
sağlatmalıdır. 

Bu yukarıda saydığım hususlarla ilgili olarak inşaatı yapan 
taşeron, usta, müteahhit meslek guruplarıyla onları denetleyen 
yapı denetim firmasındaki görevli inşaat mühendisinin 
mutlaka belirli periyotlarla eğitime alınması ve yaptıkları işin 
ne kadar hayati öneme haiz olduğunun aktarılması gerektiği 
kanaatindeyim.

Binalarda gözlemlediğimiz yıkım yada ağır hasara sebebiyet 
veren diğer bir tür hasar da tasarım hatalarına bağlı hasarlardı. 
Bu depremler bize binalarda Perde kolon kullanımının önemini 
bir kez daha göstermiştir. Yeterli sayıda perde kolon kullanımı 
ile tasarlanmış binalarda. Deprem yönetmeliğimiz her ne kadar 
perde kolon kullanımını bazı durumlarda zorunlu tutmasa da 
yeterli sayıda Perde kolon kullanılmış binaların hemen hemen 
tamamında bu depremde toptan göçme meydana gelmemiştir. 
Hatta birçoğu hiç hasar almamıştır. Perde kolon kullanımını 
inşaatlarımızda mutlaka sağlamamız gerektiği düşüncesindeyim. 
Umarım hatalarımızda ısrarcı olmaktan artık vazgeçer ve bir 
daha böyle acılar ülke olarak yaşamayız. 

6 Şubat 20236 Şubat 2023
Kahramanmaraş Kahramanmaraş 
7.7- 7.67.7- 7.6

Geçmiş olsun Türkiye!Geçmiş olsun Türkiye!
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Salihli, toprak sanayi alanında 
ülkenin önemli üretim 

merkezlerinden biri durumunda 
bulunuyor. Son yıllarda yaşanan 

kan kaybıyla tuğla fabrikaları bir 
biri ardına faaliyetlerini durdursa 

da inşaatların vazgeçilmez 
kalemlerinden ikisi olan tuğla ve 
kiremit üretimi yapan 10 fabrika 

ilçede faaliyetlerini sürdürüyor.

Her 100 kiremitten 8’i, her 100 tuğladan 6’sı 
Salihli’de üretiliyor

Salihli, toprak sanayiinde son 
yıllarda gerilemiş olsa da, sektör hala 
günün koşullarına ayak uydurarak, ayakta 
kalma çabasını sürdürüyor. 

Hammaddesi özel bir kil olan ve 
hiçbir ithal girdisi bulunmayan tuğla ve 
kiremit, katma değeri yüksek bir ürün 
olmasının yanı sıra, istihdama da büyük 

katkı sağlayan bir alan olarak dikkat 
çekiyor. 

İlçe ekonomisine hayat veren 
sektörlerin başında gelen toprak sanayinin 
geçtiğimiz yıllardaki ve günümüzdeki 
durumu hakkında Salihli Kiremit ve 
Tuğla Fabrikaları Mensupları Dayanışma 
ve Yardımlaşma Derneği Başkanı Yaşar 
Akcan’dan bilgi aldık.

1977 yılında 27 sanayicinin 
girişimleriyle faaliyete geçen derneğin 
devamında 1985 yılında da S.S. 
Toprak Sanayi Mensupları Tüketim 
Kooperatifi’nin kurulduğunu kaydeden 
Akcan, sektörün pandemiden önemli 
ölçüde olumsuz etkilendiğini ifade etti. 
Akcan toprak sanayinin durumu hakkında 
şu bilgileri verdi:

“Kooperatifimize üye 9’u tuğla, 7’si 

hem kiremit hem de tuğla fabrikası olmak 
üzere toplam 16 fabrikamızla faaliyet 
gösterirken, özellikle pandemi döneminde 
yaşanan ekonomik ve sosyal sıkıntılar 
nedeniyle önemli bir kan kaybı yaşandı. 
Şu anda 6’sı tuğla, 4’ü de hem kiremit hem 
de tuğla fabrikası olmak üzere toplam 10 
fabrika ile faaliyet devam ediyor.

Salihli’de 2 bin kişi olan istihdam 
sayısı maalesef bine kadar geriledi. Bin 
kişinin aile nüfusları, makine sanayi,  
nakliyat, akaryakıt ve yedek parça gibi 
yan sanayi kolları dikkate alındığında 
sektör, yaklaşık 5 bin kişiye geçim 
imkanı sağlıyor. Ülke kiremit üretiminin 
yüzde 8.36’sı, tuğla üretiminin ise 
yüzde 6.12’si Salihli’den karşılanıyor.  
Ülkemiz ekonomisine hala büyük katkı 
sağlıyoruz.”

Son yıllarda, maliyetleri artırıcı bazı 
gelişmeler yaşandığını, dernek olarak bu 
konuları yakından takip ederek, sorunlara 
çözüm aradıklarını anlatan Yaşar Akcan, 
bu konuda da şu bilgileri verdi:

“Tuğla kiremit fabrikaları 2012 
yılında tehlikeli sınıftan çok tehlikeli 
sınıfa dahil edildi. Büyük sıkıntılar ve 
yüksek maliyetlerle karşı karşıya kaldık. 
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Ancak dernek olarak vermiş olduğumuz 
mücadele ve bakanlıklar nezdinde 
yapmış olduğumuz girişimler sonucunda 
geçtiğimiz yıl sektörümüz tehlikeli 
sınıfına alındı. Bu bizi bir nebze rahatlattı.

Fabrikaların birinci derecede 
hammaddesini oluşturan tuğla kiremit 
kilinin Maden Kanunu’na istinaden 
1-b grubu tuğla kiremit kili kapsamına 
alınması ile ham madde temininde 
çok büyük maliyetlere ulaşıldı. Toprak 

ocağımız birinci derece sit alanı 
ilan edilmesi nedeniyle maalesef kil 
üretimimiz sonlandırıldı.

Ruhsatlı toprak ocağımızı her yönden 
ekonomiye katkı sağlamak üzere yeniden 
faaliyete geçirmek için çok mücadeleler 
vermemize rağmen başarılı olamadık. 
Tüm fabrikalarımız ilçemizde bulunan 
özel ocaklara ve Turgutlu’da faaliyette 
olan toprak ocaklarına yönelmek zorunda 
kaldı. Bu da maliyetlerimizi artıran bir 
etken oldu.”

Salihli Kiremit ve Tuğla Derneği 
Başkanı Akcan, ürün girdilerinin 
önde gelen kalemlerinden biri olan 
kömür konusunda da çok sıkıntılı 
olduklarını kaydetti. “Kaliteli kömür 
temin ve tedarikinde çok ciddi sıkıntılar 

yaşamaktayız” diyen Akcan, “Maalesef ki 
Soma ELİ Müdürlüğünce fabrikalarımızın 
kapasite oranlarının dörtte biri oranında 
kömür tahsisi yapılmaktadır. Bu durumda 
fabrikalarımızın üretim kapasitelerini 
azaltıyoruz ya da özel kömür ocaklarından 
çok daha yüksek fiyatlarla kömür 
temin etmek zorunda kalıyoruz. Bu da 
maliyetlerin yükselmesine neden olan 
kalemlerdin bir diğeri.” dedi.  

Tuğla ve kiremidin başlıca özellikleri
- Bünyesinde küçük hava boşlukları 
   içermesi,
- Yeterli basınç ve çekme mukavemeti,
- Buhar geçirme direnci,
- Nefes alma özelliği,
- Hafiflik,
- Yüksek ısı tutuculuğu,
 - Kimyasal etkilere karşı dayanıklılık,
 - Yanmazlık ve alev geçirmezlik,
- Su ve nem tutmama,
- Sıva tutuculuğu ve ebat kararlılığı,
 - Çürümezlik ve kokusuzluk,
- Ekonomiklik.



18- OCAK - ŞUBAT - MART 2023

OSB

Salihli Organize Sanayi Bölgesi 
yönetimi, Kahramanmaraş 

depremleri sonrasında evleri 
yıkılan depremzedelere yardım 

için kolları sıvadı. İçinde tuvalet 
ve duş bulunan toplam 56 kabin, 

bölgedeki sanayicilerin katkılarıyla 
imal edilip, deprem bölgesine teslim 

edilecek.

Salihli OSB’den, deprem bölgesine WC ve duş 

6 Şubat’ta meydana gelen 7.7 ve 
7.6 büyüklüğündeki depremler toplam 
11 ilde büyük yıkımlara yok açmış 
ve Türkiye nüfusunun yüzde 16’sını 
oluşturan 14 milyon kişiyi etkilemişti. 
Evleri yıkılan depremzedeler çadırlarda ve 
konteynırlarda yaşamak zorunda kalmıştı.

Depremzedelerin hijyen konusunda 
büyük sıkıntı çektiğini, bölgede tuvalet 
ve duş imkanlarının yetersiz olduğunu 
görerek bu konuda harekete geçen 
Salihli OSB yönetimi, bölgede bulunan 

sanayicilerin de katkısıyla bu ihtiyacı 
giderecek kabinler inşa etme konusunu 
organize etti.

Depremin ardından hemen organize 
olarak gıda ve hijyen ürünlerini TIR’larla 
bölgeye gönderdiklerini belirten Salihli 
OSB Müdürü Çağrı Duygu, zamanla 
ihtiyaçlara göre yardım şeklini de 

değiştirdiklerini anlattı. Duygu, 56 adet 
tuvalet ve duştan oluşan kabin imalatına 
başladıklarını belirterek, şu bilgileri verdi:

“Tuvalet ve duş kabinlerinin imalatı 
OSB’deki sanayicilerin katkılarıyla 
gerçekleşiyor. 56 kabin için gerekli olan 
bütçenin üçte ikisini Salihli OSB yönetimi 
üstlendi. Geri kalan kısmı ise bölgedeki 
sanayicilerin destekleri ile karşılanıyor. 
İmece usulüyle üretiyoruz ve herkes katkı 
koymaya çalışıyor. Kimi firmalar çalışacak 
personel gönderiyor, kimisi malzeme 
veriyor, kimisi de ekipman veya para 
desteği sağlıyor. İmalat Feedtech Makine 
tesislerinde gerçekleştiriliyor.”

Kabinlerin kendi tasarımları olduğunu 
ve çok sağlam olarak imal edildiğini 
belirten Duygu, kabinlerin Manisa Valiliği 
kanalıyla AFAD’a teslim edileceğini 
ve ihtiyaç durumunda daha sonra da 
kullanılabileceğini sözlerine ekledi. 

www.liderpet.com.tr
www.spectrummama.com

MÜKEMMEL BESLENME
ONLARIN DOĞASINDA VAR
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www.liderpet.com.tr
www.spectrummama.com

MÜKEMMEL BESLENME
ONLARIN DOĞASINDA VAR
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OSB

Dünya çapında tanınmış 
markalara üretim yapan Tayra 

Tekstil, Salihli OSB’de geçtiğimiz 
yıl faaliyete geçen fabrikasında 

sürdürülebilir üretim modeli 
uyguluyor. Firma, güneş 

panelleriyle kendi enerjisini 
üretiyor, yağmur suyunu toplayarak 
geri kullanımını sağlıyor ve karbon 

ayak izini takip ediyor.

Tayra Tekstil, Salihli OSB’de 
çevreye duyarlı üretim yapıyor

Salihli Organize Sanayi Bölgesi’nin 
ilk ve tek hazır giyim üreticisi Tayra 
Tekstil, teknolojik cihazlarla donatılmış 
yeni fabrikasında tamamı ihracata yönelik 
konfeksiyon üretimi yapıyor.

Salihli’de Festiva AVM’nin zemin 
katındaki atölyede iki yıl boyunca deneme 
üretimi yaptıktan sonra geçtiğimiz yıl 
Salihli Organize Sanayi Bölgesi’nin ikinci 
kısmındaki yeni ve ferah tesisine taşınan 
Tayra Tekstil, bu tesisinde ayda ortalama 
120 bin parça giysi üretimi yapıyor. 

Salihli’yi konfeksiyon alanında 
söz sahibi yapmanın ilk adımlarını da 
atan firma, ilçede kalifiye ara eleman 
eksikliğini gidermek için kendi elemanını 
yetiştiriyor,  Kula ve Alaşehir gibi komşu 

ilçelerden de personel takviyesi ile 
istihdam sağlıyor.

İngiltere, Danimarka, İtalya, 
Almanya, İsveç, gibi Avrupa ülkelerinin 
yanı sıra Avustralya ve ABD pazarında da 
kendini kabul ettirmiş bir firma olan Tayra 
Tekstil’in sahibi ve Genel Müdürü Tekstil 
Mühendisi Ertan Aslan, tesis hakkında şu 
bilgileri verdi:

“11 bin metrekare arsa üzerine 
ilk etapta 4 bin 600 metrekarelik bir 
tesis kurduk. Tesisimizi her tür modern 
sistemlerle donattık. En az fireyle 
çalışmamızı sağlayacak cihazlarla ve 
elektronik altyapıyla üretim yapıyoruz. 
Çalışanlarımızın yaş ortalaması da 
oldukça düşük. Yani genç ve dinamik bir 
ekibimiz var. 

Çalışma ortamımızı oluştururken 
bir iş yerinden ziyade bir yaşam alanı 
oluşturma düşüncesiyle ilerledik. 
Çalışanlarımızın boş zamanlarını 
değerlendirebileceği, kendilerini 
geliştirebileceği birçok alan, online 
eğitim alabilecekleri, bireysel ve toplu 
çalışabilecekleri toplantı odalarımız, 
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seminer odalarımız ve kafemiz mevcut.  
Restaurant ve alacart kalitesinde yemek 
hizmeti dışarıdan profesyonel bir şirket 
tarafından sağlanıyor.

Sürdürülebilir üretim modelini 
hayata geçirdik. Yeşil firma olmak 
hedeflerimizden birisidir. Bu doğrultuda 
güneş enerjisi santralı kurduk ve 
enerjimizin çoğunu buradan karşılamaya 
başladık. Gelecek yıllarda enerji 
ihtiyacımızın tamamını buradan sağlamayı 
hedefliyoruz. Yağmur suyunu ayrıştırıp 
belli alanlarda kullanıyoruz. Senelik 
karbon salınımımızı takip ediyoruz. 
Karbon ayak izimizi nötrlemek için firma 
olarak düzenli fidan dikimi bağışında 
bulunuyoruz. Atıklarımızı lisanslı geri 
dönüşüm firmalarına teslim ediyoruz. 
Çevreye karşı sorumluluklarımızın 
farkındayız.”

İhracatta sorun büyük
Ertan Aslan, ihracatta özellikle son 

bir yılda maliyet artışlarından kaynaklı 
büyük sorunlar yaşadıklarını anlattı. 
En son asgari ücret artışıyla personel 
maliyetlerinin de yüzde 54 arttığını, diğer 
maliyetlerle birlikte yurt dışı pazarda 
rekabet gücünü yitirdiklerini kaydeden 

Aslan, bu konuda şu bilgileri verdi:
“Son dönemde siparişlerimiz azaldı. 

Dünya çapında yaşanan resesyonun yanı 
sıra ülkemizde artan işçilik ve diğer 
maliyet artışlarına nazaran kurların sabit 
kalması bizi oldukça olumsuz etkiledi. 
Hedefimiz 250 personel istihdamıydı ama 
bu sayıyı 150’de tutmak zorunda kaldık. 

Yıllardır büyük gayretlerle 
oluşturduğumuz müşteri portföyümüzde 
de kayıplar yaşıyoruz. Müşterilerimizi 
maliyet dezavantajından kaynaklı 
Uzakdoğu ve Avrupa pazarına 

kaptırıyoruz. Geçen sene 160 bin adet 
olan üretimimiz şu anda 110-120 bin 
civarına düştü.” 

2022 yılında 12 milyon doların 
üzerinde ihracat gerçekleştiren Tayra 
Tekstil, bu konuda oldukça iddialı bir 
firma. 2018 yılından itibaren Ege İhracatçı 
Birlikleri’nde düzenlenen “Hazır Giyim 
ve Konfeksiyon İhracatının Yıldızları” 
ödüllerinde gümüş madalya kazanan 
Tayra Tekstil, ileride üretimini tamamen 
kendi markasıyla yapmayı hedefliyor. 
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Yurdal Keskiner, çocukluğunun 
Salihlisini “Bir Ömürde Birkaç 

Hayat” kitabında ayrıntılı olarak 
anlattı. Haftanın yarısını hala 

Salihli’de geçiren Keskiner, 
çiftlikten uzak kalamıyor.  

Keskiner’in
gözünden
Salihli’nin
40’lı yılları 

Salihli’ye yıllar öncesinden gelip 
yerleşmiş ama ilçeye adeta damgasını 
vurmuş bir aile Keskinerler. Tarım 
alanındaki modernizasyon konusunda 
önderlik etmiş, ilçenin sanayi alanında 
atılım yapmasını sağlayan İplik 
Fabrikası’nın kurucu ortakları arasında yer 
almış; kısaca ismi Salihli ile özdeşleşmiş 
bir marka isimden bahsediyoruz.

Salihli Belediyesi’nde 1984 yılından 
itibaren üç dönem belediye başkanlığı 
yapmış, düzenlediği “Şiir İkindileri” ile 
ilçenin ismini ülke çapında ve hatta sınır 
ötesinde de tanıtmış olan merhum Zafer 
Keskiner’in kardeşi Yurdal Keskiner, 
Salihli’de geçirdiği çocukluk yıllarını da 
kapsayan hatıralarını bir kitapta topladı. 
Geçtiğimiz günlerde de “Bir Ömürde 
Birkaç Hayat” ismiyle yayınladı. 

Kırşehirli olan ailesinin 1932 
yılında Salihli’ye yerleştikten sonra taşra 
hayatından kentli yaşama nasıl geçtiğini, 
o zamanın aile içi bağlarını ve komşuluk 
ilişkilerini, günlük yaşamı, bağlarda 
geçirilen yaz günlerini, tarım alanında 
yaşanan gelişmeleri canlı bir anlatımla 
okuyucuya aktardı.

Salihli’den sonra taşındıkları İzmir 
Karşıyaka’da yaşadığı gençlik yıllarına, 
okul hayatına, arkadaşlık ilişkilerine de 
kitabında bolca yer veren Yurdal Keskiner 
ile Mavişehir’deki evinde buluştuk. Eşi 
Gözde Hanım’ın da eşlik ettiği sohbette 
Yurdal Keskiner, Salihli ile hala devam 
eden bağlantılarını, çocukluk günlerinden 
kalan hatıralarla harmanlayarak aktardı:

-Kitabınızı okudum ve Salihli’nin 
bizim pek bilmediğimiz dönemi 
hakkında engin bilgilerle karşılaştım. 
İyi ki bu kitabı yazmışsınız! Toplumsal 
belleğe büyük bir katkı yaptınız.  Sizden 
çocukluk hatıralarınızda kalan 1940’lı 
yılların Salihlisi hakkında biraz bilgi 
almak isteriz.

-Kitabımda aşiret mensubu Kırşehirli 

bir ailenin Salihli’ye yerleştikten sonra 
taşra hayatından kentli yaşama nasıl 
geçtiğini, toprak ağalığı olgusunu 
anlattım. 1940’lı yıllardaki Salihli’nin 
günlük yaşamı, 1950’lerin Karşıyaka’sını, 
60’lı yıllarda Ankara’daki üniversite 
günlerini toplumsal gelişmelerle birlikte 
aktarmaya çalıştım.

Oğuz boylarından Avşar yörüklerine 
mensup olan atalarımız Orta Asya’da 
kıtlık baş gösterince batıya göç etmiş.  
Karacakurt aşiretine mensup olan 
atalarımızın bir kolu Diyarbakır, bir 
kolu Urfa ve bir kolu da Kırşehir’e 
yerleşmiş. Bizim soyumuz Kırşehir’e 
dayanır. Babam Mehmet Fahri Keskiner, 
Zekiye hanım ile evlenip 1930’lu yıllarda 
Salihli’ye yerleşmiş. Zamanla yakın 

Şirin Yörük
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akrabalarının da Kırşehir’den Salihli’ye 
göç etmesine önayak olan babam, aşiretin 
bir kolunu burada toplamış. 

Ben 1943 yılında doğmuşum. 
O yılların Salihlisi anılarımda hala 
taptaze duruyor. Bunların unutulmasına 
kıyamadım. Kitabımda oldukça detaylı 
anlatmaya çalıştım. 

-Kitabı yazmaya nasıl karar 
verdiniz? Yazmak uzun sürdü mü?

- Kitabı kaleme almaya 2006 yılında 
başladım, Bazı olayları daha doğru 
verebilmek ve tarihlerde hata yapmamak 
için ansiklopedilere ve çeşitli kaynaklara 
başvurmak zorunda kaldım. Bu yüzden 
uzun sürdü. Yazım sürecini 2009 yılında 
tamamlayabildim. Ve rafa kaldırdım. Ta 
ki 80. yaş günümde eşim ve çocuklarım 
bana sürpriz yapana kadar. Taslağı alıp 
Varyant Yayınları’ndan bastırdıkları 
kitabı yaş günümde çok özel bir hediye 
olarak bana sundular. Şaşkınlığımı ve 
mutluluğumu tarif edemem!

-Ankara’da hukuk tahsili 
görmüşsünüz ama avukatlığı çok kısa 
bir süre yapmışsınız. Çiftlik ile uğraşmak 
daha mı cazip geldi?

-Ankara Hukuk Fakültesi’nden 
mezun olduktan sonra 1970 ile 1976 
yılları arasında İzmir’de avukatlık yaptım. 
Babam ölünce çiftliğin mirasçılara 
bölünmesi olayı ortaya çıktı. Çok karışık 
bir konu olduğu için, kardeşlerim bunu 
en iyi benim yapacağıma karar verdi. 
Biz dört kardeşiz. En büyüğümüz Zafer, 
onun küçüğü Yüksel, ben ve benim 
küçüğüm Erdal. Ben de tamamen bu 
konuya odaklanınca, devam eden davaları 
başkalarına devrettim. Yasal prosedür 3 

yılımı aldı.
1975’ten sonra kendimi tamamen 

çiftçiliğe verdim. O yıllarda buğday, 
arpa, pamuk ve mısır ekiyorduk. Zafer 
ve Yüksel ağabeylerim de Salihli’de 
hayvancılığın temellerini atıyordu. 
1979’da tavukçuluğa yatırım yaptık. 
Yumurta üretimine yönelik 45 bin adetlik 
kümes kuruldu. Erdal yumurtaya ortak 

oldu. Ama hemen ertesi yıl İran – Irak 
savaşı baş gösterince, yumurta yatırımı 
battı. Çünkü sadece bu iki ülkeye ihracat 
yapılıyordu. Savaş nedeniyle her iki 
ülkeye de ihracat yapılamayınca, iflas 
kaçınılmaz oldu. 

-Salihli’ye sürekli gelip gidiyor 
musunuz? Şu anda hangi ürünleri 
üretiyorsunuz?

-Haftanın yarısını Salihli’de, yarısını 
İzmir’de geçiriyoruz. Eşim Gözde 
Hanımla birlikte sürekli gelip gideriz. 
Oğlumuz Sarp ve kızımız Lidya da çiftliği 

seviyor ve sahip çıkıyor. Üç torunumuz 
var, onlar da çiftliğe çok meraklılar, 
doğayı çok seviyorlar. Bu da bizi çok 
memnun ediyor.

Çiftlikte zeytin üretimine ağırlık 
verdik. 300 dönüm bağımız vardı, 6-7 
sene önce kökledik. 12 ay boyunca ilgi ve 
bakım istiyordu ve masrafı çok oluyordu. 
250 dönüme Gemlik- tirilye tipi zeytin 
diktik. Akhisar’dan tüccarlar gelip alıyor. 
Verim oldukça iyi.

Salihli zeytincilikte iyi bir bölge. 
Mikrokliması gereği bizim bölgede zeytin 
erken oluyor. 15 Ekim’den itibaren piyasa 
açılıyor. Turfanda zeytin yetiştiriyoruz. 
Fiyat açısından genelde avantajlı, bazen 
de dezavantajlı oluyor.

-Çiftliğin şu andaki durumu nedir 
ve orada günleriniz nasıl geçiyor?

Keskiner Çiftliği’nde biz dört 
kardeşin topraklarında üretim devam 

ediyor. Kardeşlerimin üçü de vefat 
etti. Zafer ağabeyim 2012’de, Yüksel 
ağabeyim 2016’da ve küçük kardeşim 
Erdal da 2014’de rahmetli oldu. Onların 
mirasçıları toprakları ekmeye ve buralara 
sahip çıkmaya devam ediyor. 

Üçüncü nesil kahyamız çiftliğe 
sahip çıkıyor. Üniversite mezunu ve işi 
yakından takip ediyor. Sezon kapanırken 
kalabalık bir yemek düzenleriz ve herkesi 
etrafımızda toplarız. Bu köklü geleneği 
sürdürmek bizi çok mutlu ediyor.
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Salihlili girişimci kadınlar, iş 
hayatındaki başarılı çalışmaları 

nedeniyle Bahar Bayramı vesilesiyle 
ödüllendirildi. Salihli TSO’nun 

Kadın Girişimciler Kurulu, iş 
yaşamında başarılı olan kadınlara 

zeytin fidanı ve anı tabağı hediye 
etti. 

Kadınlar arası dayanışma
ödülle taçlandı

Salihli TSO’nun Kadın Girişimciler 
Kurulu, her yıl olduğu gibi bu yıl da 
başarılı çalışmalarıyla ilçe ekonomisine 
değer katan, topluma örnek olarak 
hemcinslerine cesaret veren girişimci 
kadınlara ödül sundu. Kadınlar arasındaki 
dayanışma takdir topladı.

Alis Şeff Restoran’da düzenlenen 
Bahar Bayramı Nevruz’u kutlama ve 

girişimci kadınlara ödül takdim törenine 
Salihlili kadınlar yoğun bir katılım sağladı. 
Kahvaltı ile başlayan organizasyon, 
Salihli TSO yönetiminin katılımından 
sonra ödül töreni ile devam etti.

Salihli TSO Kadın Girişimciler 
Kurulu Başkanı Benay Oral yaptığı açış 
konuşmasında, iş yaşamında başarılı 
olmuş kadınları ödüllendirmeyi bir 
gelenek haline getirdiklerini kaydederek, 
Salihlili kadınları, başkalarına da rol 
model olmaları ve teşvik etmek için 

kamuoyuna tanıtma ve başarılarını 
alkışlama yoluna gittiklerini ifade etti.

Törende, Salihli’de lavanta 
festivali düzenleyen Çiğdem Ergelen 
ile Salihli OSB’de zeytin fabrikası 
kurucusu Hürriyet Er’e Girişimcilik 
Ödülü takdim edildi. Sporcu kişiliği ile 
Salihli’ye ödüller kazandıran ve açtığı 
spor salonunda kadınları bu alana teşvik 
eden Güner Zurnacı’ya Genç Girişimcilik 
ödülü verildi. Montessori tekniğini 
uyguladıkları İzler Anaokulu’nda başarılı 
bir okul öncesi eğitimi veren okul 

işletmecisi Berna Katran’a da onur ödülü 
takdim edildi.

Salihli TSO Meclis Başkanı 
Süleyman Oral ve Salihli TSO Yönetim 
Kurulu Başkanı İbrahim Yüksel, 
katılımcılardan büyük alkış alan ödül 
sahiplerine anı tabağı ve zeytin fidanları 
takdim etti. 

Kadınların etkinliği el sanatları 
öğretmeni Rufiye Yaz’ın açıklamaları 
doğrultusunda, kumaş üzerine özel 
bir iğneyle nakış tekniği olan “punch” 
atölyesiyle devam etti. 
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Salihli’nin başarılı girişimci kadınları

Berna Katran
Onur Ödülü

1973’te Salihli’de doğdu. 
Burdur Meslek Yüksekokulu 
inşaat bölümünü bitirdi ve 
inşaat sektöründe uzun yıllar 
çalıştı. 1997’de anaokulu vekil 
öğretmenliği ile eğitim alanına 
geçiş yaptı. 2000 yılında Kız 
Meslek Lisesi gece okulunda 
çocuk gelişimi üzerine eğitim 
aldı. 2004’te Özel Salihli 
Koleji’nde öğretmenliğe başladı 
ve 6 yıl burada anaokulu 
öğretmenliği yaptıktan sonra 
Papatya Anaokulu’na geçti.

2014’te Özel İzler 
Anaokulu’nu kurdu. Montessori 
eğitiminin çocukların gelişimine 
önemli katkılar yaptığından 
hareketle bu eğitim metodunu 
İzler Anaokulu’nda uygulamaya 
başladı. 

Güner Zurnacı
Genç Girişimcilik Ödülü

1982 yılında Almanya’da 
doğdu. 50. Yıl Ortaokulu’nda 
eğitim gördüğü yıllarda okulun 
basketbol takımında oynadı. 
Belediyespor Judo takımında 
Türkiye şampiyonu olup Milli 
Takım’a girmeye hak kazandı. 
Balkan şampiyonasında ikincilik 
ödülü olan ilk uluslararası 
derecesini aldı ve birçok ödül 
kazandı. Salihli Lisesi’nden sonra 
Manisa Celal Bayar Üniversitesi 
Beden Eğitimi öğretmenliği 
bölümünü bitirdi. Kabazlı Şehit 
İsmail Yavuz Ortaokulu’nda 
18 yıl görev yaparak çeşitli 
branşlarda dereceler kazandırdı. 

2016 yılında kadınlara özel 
Sağlıklı Yaşam ve Spor Merkezi 
Gymnasium’u kurdu. 2022 
yılında da çocuklara yönelik 
KİDS jimnastik salonunu açtı.

Hürriyet Er
Girişimcilik Ödülü

1960 Ankara doğumlu. 
Aslen Malatyalı olup, çocukluğu 
ve tahsil hayatı Ankara’da 
geçti. Ankara İktisadi ve Ticari 
İlimler Akademisi’nde öğrenim 
gördüğü sırada 1980 darbesi 
gerçekleşince üniversite tahsilini 
yarım bırakmak zorunda kaldı. 
Çok zorlu geçen yıllarında 
kredi danışmanlığı, müşavirlik 
ve tekstil toptan mal satışı 
yaptı. Sızma zeytinyağının 
mucizelerine inanarak, doğal 
üretim zeytin yağılarını toptan ve 
perakende satışıyla uğraştı. 

Zeytinyağı işini 
geliştirmenin yollarını aradığı 
sırada yolu Salihli’ye düştü. 
Salihli OSB’de eşi Yunus Er ile 
birlikte Zertum Zeytin fabrikasını 
kurdu.14 yıldır grosmarketlere 
ve organik ürün satan işletmelere 
toptan ürün satışı yapıyor. 
Malatyalı İşadamları Derneği 
ve İstanbul Bahçeşehir Lions 
Kulübü’nde sosyal projeler 
üzerinde çalışmalar yürütüyor.

Çiğdem Ergelen
Girişimcilik Ödülü

Salihli’de doğdu. İstanbul 
Üniversitesi Diş Hekimliği 
Fakültesi’nden mezun olarak 
26 yıl boyunca diş hekimliği 
yaptı. 1992’de Nildem Sigorta 
Acentelik Hizmetleri A.Ş., daha 
sonra da Nildem Global Sigorta 
ve Reasürans Brokerliği A.Ş.’yi 
kurdu.  

Salihli’de babasından 
kalan araziyi çocuklarına ve 
torunlarına hatıra kalması için 
zeytinliğe çevirdi. Arazilerini 
genişleterek beton zeytin 
kuyuları ve butik zeytinyağı 
tesisi kurdu. Hijyenik şartlarda 
zeytin üretimi yapıyor. Daha 
sonra lavanta işine merak sardı. 
Fransa ve Bulgaristan’a giderek 
oradan edindiği deneyimlerle 
lavanta distilasyon tesisi kurdu.  
Norm Tarım ve Artemis Tarım ile 
birlikte Anonim Şirket kurarak 
işlerini büyüttü.

Salihli’nin adını duyurmak 
için 3 senedir Salihli Lavanta 
Festivali düzenliyor.
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Üniversitede iktisat eğitimi alan 
Nihal Yazgan, bir süre çalıştığı 

bu alana hiç ısınamadı. Evlenip 
çocuk sahibi olduktan sonra, 

çocukluk hayallerini süsleyen moda 
sektöründe kendini buldu.

Mutluluğu moda sektöründe buldu

Girişimcilik ruhuna sahip bir insan, 
destek de görürse sonuçta başarılı işler 
ortaya çıkıyor.  Bu konuda Salihlili genç 
girişimci Nihal Yazgan güzel bir örnek. 
Farklı bir eğitim aldığı halde, moda 
sektöründe daha mutlu olacağını fark 
eden ve çok geç olmadan donanımlarını 
bu alana yönelten Yazgan’ın hikayesini, 
başkalarına da örnek olması için kendi 
anlatımıyla aktarıyoruz:

“1983 yılı Mayıs ayında İzmir’de 
dünyaya geldim. 5 kişilik ailemizin ortanca 
çocuğuyum. Altınordu İlkokulu’ndan 
sonra Sekine Evren Anadolu Lisesi’nde 
ve Dokuz Eylül Üniversitesi İktisat 
Bölümü’nde eğitim gördüm. Mezuniyetin 

ardından çeşitli alanlarda mesleğimi icra 
ettim.

2011 yılında Saygı Özdoğan ile 
hayatımızı birleştirdik. 2013 yılında 
oğlum Yankı Özdoğan dünyaya geldi 
bir süre anneliği bir meslek olarak 
benimseyip, buraya odaklandım. 

Oğlum büyüyünce iş hayatına geri 
dönmeye karar verdim, ancak beni mutlu 
eden işin diplomamda yazılı olan alan 
olmadığını biliyordum. 

Çocukluğumdan bu yana moda en 
büyük ilgi alanım idi. Yıllardır aklımda, 
kendime ait, beni yansıtan bir marka 
oluşturma fikri vardı. Ancak hep bir 
çekincem oluyordu. Buna rağmen bir 
yanım hayallerimin peşinden koşmak 
istiyordu.

Sonunda bu fikri hayata geçirme 
kararı aldım. Elbette yolum uzun ve 
belirsizliklerle doluydu ama gerek 
yaşadığımız şehrin bize sunduğu imkanlar, 
gerekse eşim ve yakınlarımın da bana olan 
inancı ile zorlu, bir o kadar da heyecanlı 

ve keyifli işimi hayata geçirdim. 
Son derece emin adımlarla 

ve profesyonel bir ekiple çalışmak 
istiyordum. Uzun araştırmalar sonucunda 
her şey dilediğim gibi oldu Şimdi 
İzmir’de bir atölyemiz var. Ürünlerimin 
kumaşından renk seçimine, kullanılacak 
aksesuarına kadar her detayla müthiş bir 
titizlikle ilgileniyorum. Bir ürün ortaya 
çıkarıp satmaktan ziyade ben önce kendi 
ruhumu açığa çıkarmayı hedefledim. 

Sonrasında ise işimin daha da keyifli 
yönü olan beğeni kısmı geliyor. İşler 
şekillenip ürünlerim meydana çıkmaya 
başladıkça ne kadar doğru bir yolda 
olduğumu; hiçbir şey için geç olmadığını 
ve gerçekten yürekten dileyince her şeyin 
mümkün olduğunu gördüm. 

Yaptığım işten büyük bir haz 
duyuyorum. Daha yolun çok başındayım. 
Gün be gün kendimi geliştirip çok daha 
farklı ürünlerle piyasada olabileceğime 
inanıyorum.”
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girişim

Kadın istihdamını en çok artıran 
şirketler sıralamasında ilk sıralara 

yerleşen Sardes Gıda’nın yetkilisi 
Figen Demir ve “Kız Kardeşim” 

projesi kapsamında hibe almaya 
hak kazanan Mandalina Bebek 

yetkilisi Selma Yağcıköse, başarılı 
çalışmalarıyla ulusal çapta 

isimlerinden söz ettirdi.

Girişimci kadınların başarısı tescillendi

Salihli’de girişimcilik hikayelerine 
sürekli yeni halkalar eklenirken, 
kadınların bu alandaki başarıları da 
dikkat çekiyor. Salihli Organize Sanayi 
Bölgesi’nde faaliyet gösteren Sardes 
Gıda, kadın istihdamına yaptığı katkılar 
nedeniyle Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) tarafından ödüle 
layık görüldü. Üç yıl önce örgü bebek 
kıyafetleri pazarına adım atan Mandalina 
Bebek firması ise TOBB, Habitat Derneği 
ve Coca Cola şirketinin yürüttüğü “Kız 
Kardeşim Projesi”nden iş geliştirme 
hibesi kazandı.

Salihlili kadınların iş yaşamında 
daha fazla yer alması konusunda yıllardır 
çaba göstererek onlara çeşitli imkanlar 
sunan Salihli Ticaret ve Sanayi Odası, 
Oda bünyesinde yer alan Girişimci 
Kadınlar Kurulu vasıtasıyla bu alanda 
desteklerini sürdürüyor. Salihlili girişimci 
kadınların ulusal platformda aldığı ödül 
ve hibelerden son derece memnun olan 
Salihli TSO yönetimi, iki başarılı kadın 
girişimci Figen Demir ve Selma Yağcıköse 
için, Oda’nın Kadın Girişimciler Kurulu 
ile birlikte bir ödül seremonisi düzenledi. 

Salihli TSO Yönetim Kurulu 
Başkanı İbrahim Yüksel, Oda’nın Meclis 
Salonu’nda düzenlenen seremonide bir 
konuşma yaparak, Salihlili kadınların 
iş alanında gösterdiği başarılardan 
dolayı gurur duyduklarını ifade etti. 
Yüksel, “Kadınların iş hayatına atılması 
gerektiğini her fırsatta dile getiriyoruz. 
Kadınlar, evdeki üretkenliklerini iş 

yaşamına da taşıyınca çok güzel sonuçlar 
ortaya çıkıyor. Kadın girişimcilerin 
sayılarının giderek artması umut verici.” 
dedi.

2000 yılından bu yana Salihli OSB’de 
faaliyet gösteren ve işlenmiş sebzeleri 
ihraç eden Sardes Gıda’da çalışan 315 

kişinin yüzde 80’i kadınlardan oluşuyor. 
2019 yılında kurulan Mandalina 

Bebek, kullandığı dört mevsim iplik ve 
zamansız moda stiliyle bebek kıyafetleri 
hazırlayarak internetten satışa sunuyor. 
Kadınlardan oluşan örgü, dikiş ve nakış 
grupları ile kadın işbirliğinden güç alıyor.
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Genç girişimci Selma Yağcıköse’nin 
pandemiden hemen önce faaliyete 

geçirdiği Mandalina Bebek 
markası, başarılarıyla adından söz 

ettiriyor. Azerbaycan’ın başkenti 
Bakü’ye açılan bebek giyim markası 

yenilikler peşinde koşuyor.

Mandalina Bebek,
yurtdışına açıldı

Salihli’nin başarılı kadınları 
girişimcilikte de sınır tanımıyor. 
Selma Yağcıköse, pandemi döneminde 
Mandalina Bebek markasıyla karşımıza 
çıkmış ve kısa zamanda internetten 
yaptığı satışlarla Türkiye çapında adından 
söz ettirmeye başlamıştı.

Finans sektöründe çalışırken, kendi 
çocukları için ihtiyaç duyduğu giyim 
ürünleri alanında pazarda bir boşluk 
olduğunu fark ederek girişimciliğe 
soyunan Yağcıköse, çok farklı bir sektörde 
kendine bir alan açmayı başardı.

Neler mi yapıyor Yağcıköse: 
örgü ve dikiş konusunda ihtisaslaşmış 
kadınlardan oluşan bir takım kurdu. 
Pamuk ve bambu karışımlı, bebeklerin 

hassas cildine zarar vermeyen ipliklerin 
kullanıldığı özel kreasyonlar, kombinli 
takımlar hazırlatıyor. Hırka- pantolon, 
salopet- gömlek- babet - şapka, elbise- 
çorap şeklinde özel takımlar yaptırarak, 
fiyat konusuna fazla takılmadan bebeğine 
en iyi giysiyi alma derdinde olan anneleri, 
anneanneleri, babaanneleri can evinden 
yakalıyor.

Henüz üç yıllık bir marka olmasına 
rağmen, İzmir, İstanbul, Ankara gibi 
büyük şehirlerde kemikleşmiş bir müşteri 
portföyüne sahip. 

Ülke içinde başarıyı yakalayan 
Mandalina Bebek markası, yeni bir 
gelişme olarak Azerbaycan’a açıldı. 
Bakü’de büyük bir alışveriş merkezi 
olan Şark Bazaar’da, Mandalina Bebek 
ürünleri için bir stant açıldı. Azerbaycan 
Girişimci Kadınlar Başkanı Sakine 
Babayeva, Yağcıköse’yi ziyaret ederek, 
Bakü’ye davet etti. Azerbaycan’da 

el örgüsü geleneksel ürünlerin ilgi 
gördüğünü belirten Babayeva, Mandalina 
Bebek markasına kendi mağazasında yer 
ayırmak istediğini söyledi.

Mandalina Bebek, geçtiğimiz yıl 
Habitat Derneği, Coca Cola Türkiye 
ve TOBB’un ortak hazırladığı “Kız 
Kardeşim Projesi” kapsamında 50 bin 
TL hibe almaya hak kazanmıştı. Ticaretin 
Kadınları grubuna dahil edilen Selma 
Yağcıköse, ayrıca Habitat Derneği’nden 6 
aylık bir mentorluk programına da dahil 
edildi.

Bebek ürünleri konusunda sürekli 
yükselen bir başarı grafiği yakalayan 
Yağcıköse, Mandalina markasını şimdi 
de ev dekorasyonu ürünlerine taşıma 
planları yapıyor. Puflar, kırlentler, 
Amerikan servisleri, masa örtüleri 
yakında meraklılarına ulaştırılmak üzere 
hazırlanmaya başladı. 
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Türk edebiyatının ve yazın 
hayatının usta kalemlerinden Buket 

Uzuner, Salihli’de düzenlenen 
söyleşide kadının toplumsal 

hayattaki yeri ve önemi hakkında 
görüşlerini paylaştı. Uzuner, söyleşi 
sonunda okuyucularına kitaplarını 

imzaladı.

Buket Uzuner, kadınlar gününü Salihli’de kutladı

8 Mart Dünya Kadınlar Günü, 
Salihli’de ünlü yazar Buket Uzuner’in 
katılımıyla düzenlenen söyleşi ile 
kutlandı. 

Salihli Ticaret ve Sanayi Odası’nda 
düzenlenen “Feedtech Kültür Akşamları” 
etkinliğinde Uzuner, kadınların toplumsal 
hayattaki yeri ve önemi hakkında 
düşüncelerini paylaştı. Kitapları en iyi 
satış listelerinden düşmeyen ve Yunus 
Nadi Roman Ödülü’nün yanı sıra pek 
çok farklı ödüle de sahip olan Uzuner’in 
“kadın” temalı söyleşisi katılımcılar 
tarafından can kulağı ile dinlendi.

Etkinlik, Kahramanmaraş 
depreminde hayatını kaybeden canlar için 
saygı duruşuyla başladı. Söyleşi öncesi 
bir takdim konuşması yapan Salihli 
Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı İbrahim Yüksel, Salihli’nin 
kültüre, sanata, edebiyata ve özellikle de 
şiire verdiği değerin herkes tarafından 
bilindiğine vurgu yaptı. 

Salihli’nin isminin geçtiğimiz 
yıllarda düzenlenmiş olan “Şiir İkindileri” 

ile tüm ülke genelinde ve hatta yurt 
dışında da tanındığını vurgulayan Yüksel, 
“Şiir İkindileri 52 kez düzenlendi. Şu 
anda sekteye uğramış olsa da, bunun 
devamı olarak düzenlenen İkindiden 
Sonra Şiir etkinlikleri şiir tutkunlarının 
çabaları ve Salihli TSO himayesinde 3 
kez düzenlendi. Bunun devam etmesi için 
çabamızı sürdüreceğiz” dedi.

Etkinliğin sponsoru olan 
Feedtech Makina’nın Yönetim Kurulu 
Başkanı Rasim Selçuk da Salihlilileri 
edebiyatçılarla buluşturmaya devam 
edeceklerini kaydetti.

Romancı, hikayeci, gazete yazarı, 
çevre bilimci, feminist, hayvan ve çevre 
hakları savunuculuğu gibi pek çok sıfatı 
bulunan Buket Uzuner, konuşmasında 
en çok kitap okuyan kesimin kadınlar 
olduğunu belirterek, bunun umut verici 
olduğu görüşünü dile getirdi.

Depremin herkeste olduğu gibi 

kendisinde de üzüntüden kaynaklanan 
derin yaralar açtığını vurgulayan Uzuner, 
coğrafyanın bir kader olduğu görüşüne 
katılmadığı görüşünü savundu.

Kadınlara önemli haklar kazandıran 
Atatürk’e her zaman şükran duyduğunu 
ifade ettiğinde salondan alkışlarla destek 
gören Buket Uzuner, “Dünyanın yerinde 
durması kadınlar sayesindedir. Hayatın 
sürdürülebilirliğini kadınlar sağlar. İnsan 
uygarlığının ana enerjisi de kız neşesidir” 
tanımlamasında bulundu.

Dört kitaptan oluşan serinin son 
halkası olan “Ateş” romanı geçtiğimiz 
günlerden itibaren kitapçıların raflarında 
yer alan Uzuner, söyleşi sonunda 
kitaplarını imzaladı.

Salihli TSO Başkanı Yüksel, etkinlik 
sonunda Buket Uzuner’e Lidya Uygarlığı 
döneminde basılan ilk madeni parayı 
simgeleyen hatıra plaketi takdim ederek, 
teşekkürlerini sundu. 
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eğitim

Merkezdeki okulların yanı sıra 
en ücra yerlerdeki köy okullarına 

kadar öğrencilerin yemekleri Hafsa 
Sultan’dan ulaştırılıyor. Her gün 4 
bin 606 porsiyon 3 çeşit öğle yemeği 
ve kahvaltı buradan servis ediliyor.

Yemek fabrikası gibi okul: 
Hafsa Sultan MTAL

Hafsa Sultan Mesleki ve Teknik 
Anadolu Lisesi’nin (MTAL) öğrencileri 
çok şanslı. Hem eğitim alıyor, hem pratik 
yapıyor, hem de para kazanıyor. Nasıl mı?

Altı bölümde toplam 670 öğrencinin 
öğrenim gördüğü Salihli Hafsa Sultan 

MTAL, Çocuk Gelişimi ve Eğitimi, Moda 
Tasarım Teknolojileri, Grafik ve Fotoğraf, 
Bilişim Teknolojileri, El Sanatları 
Teknolojisi ve Yiyecek- İçecek Hizmetleri 
olmak üzere 6 ayrı alanda eğitim veriyor. 
Okul bünyesinde bulunan Döner Sermaye 
İşletmesi kapsamında yapılan çalışmalar 
sonucu elde edilen gelir paydaşlara 
bölüştürülebiliyor.

Yiyecek – İçecek bölümünde eğitim 
gören öğrenciler, ilçe genelinde taşımalı 
eğitim kapsamındaki öğrencilerin 
yemeklerini hazırlayıp, onlara sıcak 
yemek ulaştırma hizmetini her gün 
düzenli bir şekilde yapıyor.

Yemek hazırlığı bir gün önceden 
başlıyor. Menüde yer alan yemek için 

gerekli malzemeler bir gün önceden 
ayarlanıyor. Patatesler, havuçlar 
soyuluyor, ekmekler dilimleniyor. Ertesi 
gün sabah saat 4’ten itibaren hummalı 
bir çalışma başlıyor. Üç aşçı ocakları 
yakıp, pişirme işlemine başlıyor. Saat 
8.30’da gelen bölüm öğrencileri de 
öğretmenlerinin nezaretinde önceden 
belirlenmiş kaplara, kişi sayısına göre 
yerleştirmeleri yapıyor. 

Kiralanan panelvan tipi araçlara 
yerleştirilen yemekler en geç 9.30’da 

hareket ediyor. 4 araç farklı güzergahlara 
dağılıyor. En yakından başlayarak, 
en ücra noktalardaki okullara kadar 
ulaştırılan çelik termos kaplar içindeki 
yemekler, saatler sonra bile sıcak olarak 
servis edilebiliyor. 

Salihli genelindeki 35 okulda 
öğrenim gören 3 bin 769 kişiye öğle 
yemeği ulaştırılıyor.

Hafsa Sultan okulundan sadece 
öğle yemeği değil, bir de kahvaltı servisi 
yapılıyor. 22 anaokulundaki 681 çocuk 
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da bu hizmetten yararlanıyor. İki araç da kahvaltıları 
dağıtıyor. Okuldan haftanın beş günü, Özel Eğitim ve 
Uygulama Okulu dahil toplamda 4 bin 606 porsiyon 
yemek ve kahvaltı gönderiliyor.

Okul bunu Milli Eğitim Bakanlığı’nın “Taşıma 
Yoluyla Eğitime Erişim Yönetmeliği” çerçevesinde 
yapıyor. Önceki yıllarda sadece kendi okulundaki 
taşımalı öğrencilere yönelik olarak başlayan yemek 
uygulaması, 2021-2022 eğitim öğretim yılında bütün 
ilçeyi kapsayacak şekilde genişletildi. 

Döner sermaye kapsamındaki bu çalışmalar, 
İlçe Milli Eğitim Müdürlüğü ile imzalanan sözleşme 
çerçevesinde yerine getiriliyor. Her ay 100 ile 120 
arasında öğrenci ve bölümde görevli 5 öğretmen bu 
çalışmalarda görev alıyor.

Okul Müdürü Akın Akçeltik, öğrencilere eğitimin 
yanı sıra pratik yapma imkanı sunan, görev aldıkları 
işlerde döner sermayeden para kazanma imkanı 
da sağlayan Hafsa Sultan MTAL’den mezun olan 
öğrencilere lise diploması yanında bir de işyeri açma 
belgesi verdiklerini, bu imkanın yeni işyeri açmada 
büyük avantaj sağladığını kaydediyor. 

Taziye 
Salihli Organize Sanayi Bölgesi’nde faaliyet gösteren Sardes Gıda A.Ş.’nin kurucuları Mehmet Demir ve Figen 

Demir’in oğulları Aytuğ Demir ve biricik torunları Batu Demir elim bir kazaya kurban gitti.  Ömrünün baharındaki 
Aytuğ ve 2 yaşındaki minik Batu’nun kısacık ömrü, evlerinin yakınındaki parkın yanında bulunan kör bir kuyuda son 

buldu. 
Bu dünyadan yitip giden iki can için düzenlenen kurtarma çalışmalarını tüm Türkiye soluğunu tutarak izledi. Ne 

yazık ki olumlu bir sonuç alınamadı.
Evlatlarını yitiren Demir ailesine baş sağlığı ve sabır, Aytuğ ve Batu’ya Allah’tan rahmet diliyoruz. 

Salihli TSO 
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Apak’ın seramik objeleri Kent Müzesi’nde
sergilendi

Salihlili seramik sanatçısı Ayşegül 
Apak, yüzler ve sayı sekansları konusuna 
ağırlık verdiği sergisini Müdire Hanım 
Konağı olarak bilinen Kent Müzesi’nde 
sanatseverlerle buluşturdu. 

Kent Müzesi’nin bahçesinin tarihi 
atmosferindeki dış mekanda açılan 
“Siddharta Değişim Dönüşüm Seramik 
Sergisi”nde farklı formlardaki yüzlerin 
yanı sıra, yan yana sıralanan sayı figürleri 
de sıklıkla kullanıldı.

Her sergisine ayrı bir tema seçen 
ve eserlerinde toprağa adeta hayat veren 
Apak’ın 29. seramik sergisi açık kaldığı 

bir ay boyunca özellikle öğrencilerden 
ve müzenin civarında oturan mahalle 
sakinlerinden büyük ilgi gördü. 

Manisa Celal Bayar Üniversitesi 
Seramik Bölümü mezunu olan sanatçı, 
2005 yılından bu yana çalışmalarını 
Salihli’deki seramik atölyesinde 
sürdürüyor. Seramiğe ilgi duyanlara kurs 
da verdiği atölyesinde artistik panolar, 
rölyefler, heykeller ve sanatsal objeler 

yapan Apak, eserlerini Salihli’nin yanı 
sıra İzmir, Çanakkale, Bursa gibi kentlerin 
yanı sıra sayfiye yerlerinde de sergiliyor. 

Seramikle çalışmayı çok sevdiğini, 
bu malzemenin metal, cam, ahşap, kumaş 
gibi malzemeleri sınırsız kullanma imkanı 
verdiğini belirten Apak, çok sevdiği 

doğadan ilham alarak eserlerini meydana 
getirdiğini belirtiyor. 

Akademik eğitimle pekiştirdiği 
yeteneğinin meyvelerini üst üste açtığı 
sergilerle almaya devam eden Ayşegül 
Apak yeni sergisini Çanakkale’de açmak 
için son hazırlıklarını yapıyor. 



Zirve Arçelik 
Salihli Sevgi Yolunda Açıldı! 
Dijital dünya ve değişen müşteri istekleri çerçevesinde 
tasarlanan, 550 m2 showroom alanına sahip Zirve Arçelik 
mağazası yeni konsepti ile hizmete açıldı. 

� 

P' Sevgi Yolu Salihli 1 @ O (236) 714 24 34 ı� t_,Zirve •�
iyiliği aşkla tasarlar 
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Bir zamanlar küçükbaş hayvan 
varlığıyla dikkat çeken dağ 

köylerinden Ortaköy, göçlerle 
sürekli nüfus kaybediyor. Gençler 

masa başı iş yapmayı veya 
fabrikalarda çalışmayı tercih 

edince, besicilikle ilgilenecek insan 
bulmak zorlaştı.  

Hayvancılıkla geçinen Ortaköy’de 
besicilik yapacak insan kalmadı

Karakeçili soyundan gelen ailelerin 
bir süre konar- göçer olarak yurt 
edindikleri Salihli’nin dağ köyü Ortaköy, 
bir zamanlar sürülerce yetiştirdiği 
küçükbaş hayvanlarla büyük ün yapmış. 
Yün iplik yapımında kullanılan ve 
koyunların tüylerinin kırkılmasıyla elde 
edilen yapağılarının yanı sıra lezzetli 
peynirlerin elde edildiği sütleriyle de 
adından söz ettiren Ortaköy, şimdi o 
eski günlerinden çok farklı bir görünüm 
sergiliyor.

Odanın Meclis Başkanı Süleyman 
Oral ve Yönetim Kurulu Üyesi Özgür 
Ayçelik ile birlikte, periyodik köy 
ziyaretlerinden birini Ortaköy mahallesine 
gerçekleştirdik.

Dibekdağı’nın dibinde, Köprübaşı 
ilçesinin sınırına ve çömlekleriyle 
ünlü Gökeyüp’e komşu olan Ortaköy, 
Salihli’ye 35 kilometre mesafede 
bulunuyor. Köy, aslında öbekler halindeki 
dağınık yerleşimlerden oluşuyor. Yolda 
fazla kalabalık olmayan koyun ve 
keçilerden meydana gelen bir- iki sürüyle 
karşılaşıyoruz.

Demirköprü Barajı manzaralı 
köyde bizi Mahalle Muhtarı İhsan İlhan 
karşılıyor.Aynı zamanda Manisa Damızlık 
Koyun ve Keçi Birliği’nin kurucusu ve 
yönetim kurulu üyesi de olan muhtarın 
evinin önüne kurulan masada, çay 

eşliğinde yaptığımız sohbette Ortaköy’ün 
önceki ve şimdiki durumu hakkında 

Şirin Yörük
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aydınlatıcı bilgiler ediniyoruz.
Ortaköy Mahallesi, Çırakveli, 

Sicimdamı, Ufacıkdallık, Kerimağa, 
Kapıkaya ve Dam olmak üzere altı adet 
alt mahalleden oluşuyor. Çok dağınık 
yerleşimlere sahip olmasına rağmen, 
tapulu arazi olarak Salihli’nin yüz ölçümü 
en fazla olan mahallesi burası.Muhtar 
İlhan, mahallesini bize şöyle anlattı:

“1970’lerde çok kalabalık bir köydü. 
Hayvancılık çok yoğun olarak yapılan 
yıllardı. Günde 5 ton süt toplanıyordu.

Köyde şu an 70 hanede 150 nüfus 
var. Toplasanız, 50 yaşın altında 10 kişiyi 
bulamazsınız. Kimse köyde durmak 
istemiyor. Gençlerde şehir hayatı hevesi 
var. Son 20 yıldır gençler tek tek göç etti. 
Kendi çocuklarımız da köyde kalmak 
istemedi. Sağım yapacak insan bulmak 
zor. 

Yapağıya avans veriliyordu
70’li yıllarda koyunların yapağıları 

da çok değerliydi ve bunların tüccarları 
da vardı. Akbıyıkoğlu, Yunus Aksoy bu 
yapağıları topluyordu. O kadar değerliydi 

ki, bir sene önceden tüccar avans 
veriyordu. Şimdi yünün yerini sentetik ve 
polyester gibi yapay maddeler aldı. 

Yapağı artık para etmediği için 
toplayan da kalmadı.”

Ortaköy’ün mazisi, muhtarın 
anlatımına göre 150 yıl öncesine 
dayanıyor. Köyün ilk yerleşimcileri 
Kütahya Tavşanlı tarafından gelmiş. 

Karakeçili yörüklerine dayanan 
bir soyağacına sahip olan Ortaköy 
sakinlerinin bu topraklara yerleşme 
hikayesini muhtar şöyle anlatıyor:

“150 yıllık mazisi olan bir köy. 
Atalarımız Kütahya Tavşanlı tarafından 
gelip buraya yerleşmiş. İlk başlarda 
buraya göçebe olarak gelip gidiyorlarmış. 
Kışın Ortaköy’de hayvan otlatıp, 
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Mayıs’ta Kütahya’ya gidiyorlarmış. Biz 
Karakeçiliyiz. Göçebelikten gelen bir 
soyumuz var. Zamanla burayı sürekli bir 
yurt olarak benimsemiş ve yerleşmişiz. 

Topraklar satılıyor
Eskiden tütüncülük çok revaçtaydı. 

Şimdi ise köyün topraklarının önemli 
bir kısmı dışarıdan gelen yatırımcıların 
eline geçti. İstanbul’dan ve Hatay’dan iki 
büyük yatırımcı köyden toprakları topladı. 
Zeytin, ceviz ve badem yetiştiriyorlar. 
Köyün toplam arazisi 10 bin dönüm. 2 bin 
dönümü satıldı. Zeytin üretiminden iyi 

verim elde edildi.Köyümüzün topraklarını 
işleyen kalmadı.”

Ortaköy’de 200 büyükbaş, 4 
bin küçükbaş hayvan bulunduğunu, 
küçükbaşın 150-200 kadarının keçilerden 
oluştuğunu öğreniyoruz. 

Bize çayın yanında kuru incir de 
ikram eden muhtarın eşi İmran İlhan, 
bir taraftan boşalan çay bardaklarını 
doldururken, köydeki günlük hayatı 

anlatıyor. Civar evlerde hep aynı soyadını 
taşıyan akrabalar oturuyor ama onların 
çoğu da ya ölmüş, ya da başka ilçeye veya 
şehre göçmüş.

2004 yılından bu yana mahallenin 
muhtarlığını yürüten İhsan İlhan, evin 
yanındaki ağılda sayıları sürekli değişen 
koyunlarının yanı sıra iki de ineğe 
sahip bulunuyor. Koyunları genelde 
kurbanlarda ellerinden çıkarıyor. İki 
inekten günde 35 kg civarında süt elde 
ediliyor.

Mahalle sakinleri hayvancılıkla 
uğraşırken, köyden önemli miktarda 
araziyi satın alarak zeytin, ceviz ve badem 
yetiştirmeye başlayan yatırımcıların 
özellikle zeytinden iyi verim aldıkları 
anlatılıyor. Sulama tarım yapılmıyor. Çok 
fazla su istemediği için yaygın olarak 
zeytincilik tercih ediliyor.

Sürekli kesilmesine rağmen hala 
meşe palamudu açısından en zengin 
bölgelerden biri olan Yuntdağı’ndan 
kontrollü olarak kesilen meşe ağaçları, 
kamyonlarla fırınlara ve restoranlara 
naklediliyor.
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Salihli Ticaret ve Sanayi Odası, 
ilçe ile ilgili verileri tek bir yayında 

topladı. Manisa Celal Bayar 
Üniversitesi Salihli İktisadi ve İdari 
Bilimler Fakültesi akademisyenleri 

ile yürütülen ortak proje sonunda 
ortaya çıkan veriler, Salihli TSO 

tarafından yayınlandı. 

Salihli’nin ekonomik envanteri yayınlandı

Salihli ile ilgili verilerin bir kaynakta 
toplanarak, araştırmacılara ve yatırımcılara 
yol gösterici bir kılavuz hazırlama fikri 
Salihli Ticaret ve Sanayi Odası tarafından 
gerçekleştirildi. Manisa Celal Bayar 
Üniversitesi Salihli İktisadi ve İdari 
Bilimler Fakültesi ile Salihli TSO’nun 
ortak çalışması ile derlenen bilgiler, 
“Salihli’nin Sosyo- Ekonomik Analizi” 
adıyla bir kitapçık halinde basıldı.

A 4 boyutunda 52 sayfalık kitapçığın 
önsözünde envanterin bir ihtiyaçtan ortaya 
çıktığını anlatan Salihli TSO Yönetim 
Kurulu Başkanı İbrahim Yüksel, bu 
gerekçeyi şöyle anlattı:

“Tarımda, sanayide, eğitimde, 
sağlıkta, sanat ve kültürde iyi bir gelişme 
ivmesi yakalamış olan Salihli’nin detaylı 
bir envanterinin bulunmayışı, 2018 yılında 
Meclis ve Komite üyelerimizle yaptığımız 
stratejik plan toplantısında ortaya çıkan en 
önemli eksikliklerden biri olmuştu. Çünkü 
Salihli’nin ekonomik envanteri en son 
2005 yılında yayınlanmıştı. 

Bu alandaki eksikliği gidermek için 
akademik camia ile ortak bir çalışma 
yapmak ve derli toplu bir envanter ortaya 
koymak üzere çalışmalar yaptık ve Celal 
Bayar Üniversitesi ile birlikte detaylı veri 
toplama sonucunda kapsamlı bir doküman 
ortaya çıktı.”

Salihli’nin ekonomik ve toplumsal 
verilerini ortaya koyan bu çalışmanın 
gerek araştırma yapmak isteyenlere, 
gerekse de ilçede yatırım yapmayı düşünen 
kişilere yol gösteren ve ışık tutan bir 
kaynak olacağını ifade eden Yüksel, başta 
Prof. Dr. Mahmut Karğın olmak üzere 
proje koordinatörlerine, araştırmacılara 

ve bilgilerin derlenmesinde yardımcı olan 
tüm kamu kurum ve kuruluşlarına teşekkür 
etti.

İlgili kamu kurumlarından temin 
edilen sayısal veriler ve tablolarla 
desteklenen kitapçıkta, ilçenin coğrafi ve 
demografik göstergelerin yanı sıra eğitim, 
sağlık ve sanayi alanındaki göstergelere de 
yer verildi.

Yüzölçümü olarak Manisa 
ilçeleri arasında en büyük üçüncü ilçe 
durumundaki Salihli’nin diğer ilçelerle 
kıyaslamalarının da yer aldığı çalışmada 
ayrıca tarım, turizm, dış ticaret ve enerji 

göstergeleri de yer aldı.
Tarım alanlarının dağılımı, bitkisel 

üretim, hayvancılık ve sanayi verilerinin 
de yer aldığı analiz kitapçığında,  ilçedeki 
odalar ve üye sayıları, şirket tipleri ve 
dağılımı, büyükbaş-küçükbaş ve kümes 
hayvanı varlığı, ihracatın sektörel dağılımı 
gibi oldukça detaylı bilgiler yer alıyor. 

Salihli’nin sosyo- ekonomik yönden 
analizini amaçlayan çalışmada ilçede 
faaliyet gösteren ve çoğu ihracatçı olan 
25 firma ile gerçekleştirilen ankete verilen 
cevaplara da yer veriliyor.
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Manisa Celal Bayar Üniversitesi 
akademisyenleri Prof. Karğın ve 

Prof. Aktaş, Salihlili işadamlarına 
dünya ve ülkemizdeki güncel 

ekonomik gelişmeler hakkında 
aydınlatıcı bilgilendirmelerde 

bulundu.

Meclis toplantısında,
ekonomi bilgilendirmesi

Salihli Ticaret ve Sanayi Odası’nın 
Ocak ayı Meclis toplantısında, geçtiğimiz 
bir ayın faaliyetleri değerlendirildi. 
Meclis toplantısında aylık gelir ve giderler 
hakkında Meclis üyelerine bilgilendirme 

yapıldı. 
Oda’nın 38 Meclis üyesinin yanı sıra 

Dördüncü Meslek komitesi üyelerinin 
de katılımıyla düzenlenen toplantıda, 
Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim Yüksel 
gerçekleştirilen faaliyetleri ve ziyaretleri 
anlattı.

Yüksel, Celal Bayar Üniversitesi 
ile ortaklaşa hazırlayarak kitap şeklinde 
bastırılan “Salihli’nin Sosyo- Ekonomik 

Analizi” yayını hakkında da bilgiler 
sundu. 

Salihli TSO’nun Ocak ayı Meclis 
toplantısına konuk olan Manisa Teknokent 
Teknoloji Transfer Ofisi A.Ş. Yönetim 
Kurulu Başkanı Prof. Dr. Hüseyin Aktaş 
ile TOBB Manisa Oda ve Borsalar 
Akademik Danışmanı Prof. Dr. Mahmut 
Karğın, “Dünya ve Türkiye Ekonomisi 
Mevcut Durum ve Beklentiler” başlıklı 
bir sunum gerçekleştirdi.

Dünya genelinde yayınlanan 
raporlar ve yapılan yorumlara göre, 2023 
yılında küresel çapta ekonomik daralma 
beklendiğini vurgulayan akademisyenler, 

bu duruma enflasyonu düşürmek için 
kullanılan para politikaları, Rusya- 
Ukrayna Savaşı ve pandemi etkisi 
ile devam eden tedarik zincirindeki 
aksamaların sebep olduğuna vurgu yaptı.

Prof. Aktaş ve Prof. Karğın, güncel 
ekonomik gelişmelerin yanı sıra, Avrupa 
Birliği Yeşil Mutabakatı ve Manisa 
Bölgesel Yenilik Sistemi’nin bugünü ve 
geleceği, Manisa’nın üretimi, ihracatı ve 
ithalatı hakkında detaylı bilgiler sundu. 

Akademisyenler tarafından sunulan 
küresel ekonomik gelişmelerin yanı sıra 
Türkiye’nin mevcut durumu hakkındaki 
rakamsal verilerle desteklenen detaylı 
bilgiler, Salihli TSO Meclis üyeleri 
tarafından ilgiyle dinlendi. 

İki saat boyunca devam eden 
toplantıda işadamları akademisyenlere 
soru sorma imkanı da buldu. 
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Manisa Vali Yardımcısı Erhan 
Günay, Salihli TSO’nun Protokol 
Yürütme Kurulu’nda yer aldığı ve 

son yıllardaki başarılarıyla dikkat 
çeken Borsa İstanbul Mesleki ve 

Teknik Anadolu Lisesi’nin yenilenen 
atölyelerinde hayran kaldı.

Mesleki eğitimdeki gelişmelere yakın takip 

Sanayi ve hizmet sektörlerinde 
büyük eksiklik duyulan ara eleman 
yetiştirmede en önemli katkıyı sağlayan 
okulların başında gelen Borsa İstanbul 
Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi’nin 
başarılı seyir grafiği, konuyla ilgili 
bürokratlar tarafından da yakından takip 
ediliyor. Daha önce de Manisa Valisi 
Yaşar Karadeniz tarafından ziyaret edilen 
okulu Manisa Vali Yardımcısı Erhan 
Günay da yakın takibe aldı. 

Vali Yardımcısı Günay, Manisa 
Mesleki Eğitim Müdürü Mustafa Kılıç, 
Valilik Avrupa Birliği Koordinatörü Ural 
Sevenler ile birlikte, okulun Protokol 
Yürütme Kurulu Başkanı olan Salihli 
Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı İbrahim Yüksel’i Salihli 
TSO’daki makamında ziyaret etti.

Okulun Protokol Yürütme Kurulu 
üyesi olan Salihli TSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Günay Topkaya ve 

Salihli Kaymakamlığı AB Proje Ofisi 
sorumlusu Yavuz Erdem’in de yer aldığı 
heyet, Salihli TSO’daki ziyaretin ardından 
Borsa İstanbul MTAL okulundaki 
yenilenen atölyeleri yerinde inceledi. 

Okul Müdürü Ümit Zeybek ve 
Müdür Yardımcıları tarafından karşılanan 
heyet, Zafer Kalkınma Ajansı’nın desteği 
ile yenilenen atölyeleri gezerek, yapılan 
çalışmalar hakkında bilgi aldı.  

Dokuz farklı alanda eğitim ve 
öğretim gören bin 270 öğrencisi bulunan 
okulda, yenilenen Elektrik Otomasyon 
Laboratuvarı, Kumanda ve Kontrol 

Atölyesi, Otomasyon Atölyesi, Nedim 
Uysal Ardışıl Sistemler Atölyesi ve Zafer 
Garaj Tasarım ve Prototipleme Atölyesi 
Manisa Vali Yardımcısı Günay’ın 
takdirini kazandı. Üç boyutlu tasarımların 
yapılabildiği Zafer Garaj Tasarım 
atölyesinde öğrencilerin ortaya koyduğu 
modeller yakından incelendi.

Türkçe dilini kurallarıyla ve hatasız 
kullanmayı oyunların yardımıyla öğreten 
Türkçe Atölyesi de ziyaretçiler tarafından 
ilgiyle takip edildi.

Okulda eğitim gören bin üç yüz 
öğrencinin sektörlerin büyük ihtiyaç 
duyduğu ara eleman ihtiyacının önemli bir 
bölümünü karşıladığını belirten Okulun 
Protokol Yürütme Kurulu Başkanı ve 
Salihli TSO Başkanı Yüksel,  şu bilgileri 
verdi:

“Kalifiye elemanı yetiştirebilecek en 
iyi okullardan biri Borsa İstanbul Mesleki 
ve Teknik Anadolu Lisesi’dir. Mezuniyet 
sonrası donanımlı öğrenciler organize 
sanayi bölgelerindeki fabrikalarda 
kolaylıkla iş bulabiliyor. Okuldaki 
değişimi görmek bizi mutlu ediyor. 
Atölyeleri yenilenen ve eğitim kalitesi 
iyileştirilen okula son yıllarda daha yüksek 
puanlı öğrenciler alınmaya başlandı. Bu 
da kaliteyi beraberinde getirdi.” 
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Prof. Dr. Mustafa Ergün, “Gediz 
Havzası ve Uygarlığa Katkıları” 

başlıklı bir sunum gerçekleştirdi. 
Salihli TSO’nun Konferans 

Salonu’ndaki sunum ilgiyle izlendi.

Uygarlık ile su ilişkisine farklı bir bakış

Küresel ısınma ve iklim değişiklikleri 
son zamanlarda sık sık karşımıza çıkan 
ve ileriye yönelik çok iyimser olmayan 
projeksiyonların yapıldığı konuların 
başında geliyor. Bereketli Gediz Ovası’nın 
can suyu olan Gediz nehrindeki kirlenme 
ve kuruyan Gölmarmara, su konusuna 
daha fazla dikkat çekilmesi gereğini de 
ortaya koyuyor.

Salihli TSO’da bu konuya dikkat 
çeken, suyun önemi ile su ve uygarlık 
ilişkileri konusunda bir konferans 
gerçekleştirildi. Felsefe ve eğitim 
konularında ihtisas ve akademik 
araştırma-incelemelerinin yanı sıra pek 
çok kitap yazmış olan Prof. Dr. Mustafa 
Ergün, Salihlililer’e sahip oldukları 
kaynakların önemi hakkında tarihsel 
süreçleri de kapsayan bir sunum yaptı.

Suyun yaşam kaynağı olduğunu ve 
Murat Dağı’ndan doğan Gediz’in Ege 
Denizi’ne dökülünceye kadar kat ettiği 
yüzlerce kilometre boyunca ovaya yaşam 
ve bereket kattığını anlatan Prof. Ergün, 
ünlü Yunan tarihçi, coğrafyacı ve filozof 
Strabon’un Gediz Ovası’nı dünyadaki 

tüm ovaların en iyi olduğunu ifade ettiğini 
kaydetti. 

Ergün, “Tanrı’nın bize bir armağanı 
olan bu toprakların bize sunduğu tüm 
olanakları değerlendirmenin zamanı 
gelmiş ve geçmiştir bile” diyerek, ilgiyle 
izlenen sunumunu tamamladı. 

İki saate yakın süren konferansı CHP 
İlçe Başkanı Hasan Namver, GEMA Vakfı 
Başkanı Şener Kilimcigöldelioğlu, Salihli 
Çevre Derneği temsilcileri, Tarihçi Avni 
Ataş, Salihli TSO Meclis ve Yönetim 
Kurulu üyeleri de ilgiyle izledi.

Konferans sonunda Salihli Ticaret 
ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
İbrahim Yüksel, değerli bilgileri için 
teşekkür ederek Prof. Mustafa Ergün’e 
Oda logosunun da yer aldığı porselen bir 
hatıra tabağı sundu.  
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